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Prezident İlham Əliyev və xanımı
Mehriban Əliyeva Daşkəsən Rayon İcra

Hakimiyyətinin yeni inzibati binasında
yaradılan şəraitlə tanış olublar.

Son illərdə Azərbaycanın bütün böl-
gələri sürətli inkişaf dövrünü yaşayır.
Həyata keçirilən məqsədyönlü tədbirlər
nəticəsində rayonların iqtisadiyyatı daha
da möhkəmlənir, əhalinin yaşayış

səviyyəsi yaxşılaşır. Bölgələrdə geniş
abadlıq və quruculuq işləri aparılır.

Prezident İlham Əliyevin sərəncam və
göstərişləri əsasında regionlarda həyata
keçirilən quruculuq işləri hər bir bölgənin
inkişaf strategiyasına uyğun aparılır. İndi
bütün regionlarda səngiməyən abadlıq-
quruculuq işləri ölkəmizin kompleks
inkişafını təmin edir. Bu sırada son

illərdə Daşkəsən rayonunda görülən
işlər də diqqəti cəlb edir. 

Rayonda icra hakimiyyəti üçün yeni
tikilən inzibati binada yaradılan şərait bir
məqamı təsdiqləyir ki, ölkədə dövlət
idarəçiliyi sisteminin təkmilləşdirilməsi
daim diqqət mərkəzindədir. Bundan
başqa, müasir memarlıq üslubunda inşa
olunan həmin bina Daşkəsənin
görkəminə də xüsusi gözəllik verir. Üç
mərtəbədən ibarət bina bütün lazımi
avadanlıq və sistemlərlə təchiz edilib.
Binadakı otaqların hamısı müasir
tələblər səviyyəsində qurulub.

Foyedə ümummilli lider Heydər
Əliyevin büstü qoyulub. Binada ulu
öndər Heydər Əliyevin və Prezident
İlham Əliyevin ölkəmizin tərəqqisi nam-
inə çoxşaxəli fəaliyyətlərini əks etdirən
fotoguşələr yaradılıb. Fotoguşələrdə
ümummilli lider Heydər Əliyevin və
Prezident İlham Əliyevin Daşkəsən ray-
onunda müxtəlif tədbirlərdə iştirakını əks
etdirən şəkillər də böyük maraq doğurur. 

Dövlət başçısı otaqlarda yaradılan

şəraitlə tanış oldu. Məlumat verildi ki,
otaqların hamısı müasir tələblər
səviyyəsində qurulub, burada bütün
texniki imkanlar yaradılıb. Bu da icra
strukturunun işinin daha mükəmməl
qurulmasına, rayon icra hakimiyyəti
əməkdaşlarının səmərəli fəaliyyətinə
geniş imkan yaradır. Akt zalında tədbir-
ləri yüksək səviyyədə keçirmək üçün hər
cür şərait yaradılıb. Binada kitabxana,
iclas və konfrans zalları var. Operativ
idarəetmə otağı vasitəsilə sakinlər inzi-
bati binaya gəlmədən onları narahat
edən problemlərlə əlaqədar icra
hakimiyyətinin məsul şəxsləri ilə birbaşa
videoəlaqə yarada biləcəklər. Artıq ray-
onun bütün icra nümayəndəlikləri
şəbəkəyə qoşulub. İcra hakimiyyətinin
binası, eyni zamanda, şəhərin simasına
yeni görkəm verir. Binanın yerləşdiyi
ərazidə geniş yaşıllaşdırma işləri
aparılıb, müasir işıqlandırma sistemi
quraşdırılıb. Prezident İlham Əliyev
əhaliyə yüksək xidmət göstərilməsi ilə
bağlı tapşırıq və tövsiyələrini verdi.

Prezident İlham Əliyev və
xanımı Mehriban Əliyeva Nafta-
landa “Qarabağ SPA and
Resort” otel kompleksinin
açılışında iştirak ediblər.
Avropa ilə Asiya arasında
körpü olan respublikamızda
idman, mədəniyyət, incəsənət
və digər sahələrdə əldə olunan
yüksək nailiyyətlər xarici iş
adamları ilə yanaşı, turistlərin
də ölkəmizə marağını artırıb.
Prezident İlham Əliyevin yürüt-
düyü uğurlu siyasət
nəticəsində ölkədə turizmin
inkişafı istiqamətində mühüm
layihələrin icrası da buna
möhkəm zəmin yaradır. Son
illərdə Azərbaycana böyük tur-
ist axını müşahidə olunmaq-
dadır. Məhz bu baxımdan
respublikamızda otel biznesinin
daha da inkişafı üçün kompleks
tədbirlər görülür. Bu otellərdə
qonaqlara yüksək səviyyəli xid-
mətlər göstərilir. Digər tərəfdən,
dünyanın inkişaf etmiş ölkələri
sırasında mövqeyini daha da
möhkəmləndirməyi qarşıya
məqsəd qoyan Azərbaycan
artıq ən mötəbər beynəlxalq

tədbirlərin tez-tez keçirildiyi
məkana çevrilib. Bundan
bərabər, ölkəmizdə qeyri-neft

sektorunun inkişafı da başlıca
prioritetlərdəndir.

Naftalanda inşası yenicə
başa çatan “Qarabağ SPA and
Resort” otel kompleksi də bu
istiqamətdə həyata keçirilən
əsaslı addımlardan biridir. Son
illərdə bölgələrdə istifadəyə ver-
ilən müasir mehmanxana kom-
pleksləri arasında özəlliyi ilə
seçilən bu müalicə və istirahət

məkanında yaradılan yüksək
şərait bir daha təsdiqləyir ki, bu
cür komplekslərin sayının

çoxalması Azərbaycanın iqtisa-
di potensialını nümayiş
etdirməklə yanaşı, həm də
ölkəyə gələn turistlərin sayının
artmasına zəmin yaradır. Bu
kompleks də təkcə Naftalanın
deyil, bütün bölgənin
əhəmiyyətli turizm obyektidir.

Prezident İlham Əliyev otel
kompleksinin rəmzi açılışını
bildirən lenti kəsdi. Məlumat

verildi ki, burada tikinti işlərinə
2012-ci ildən başlanıb. Görülən
işlər nəticəsində orijinal memar-

lıq üslubunda gözəl istirahət
məkanı yaradılıb. Sahəsi 13
hektardan çox olan kom-
pleksin əhəmiyyətini artıran
mühüm cəhətlərdən biri
onun yerləşdiyi ərazidə
çoxsaylı istirahət məkan-
larının olmasıdır. Burada
balacalardan tutmuş böyük-
lərə qədər hamının maraq
dairəsi nəzərə alınıb, onlar
üçün guşələr yaradılıb. Ten-
nis kortu, basketbol mey-
dançası, qolf sahəsi isti-
rahətə gələnlərə unudulmaz
anlar bağışlayacaq. Heli -
kopter meydançasının da

olduğu kompleksdə 8 kilometr
uzunluğunda gəzinti yolları,
geniş yaşıllıq zolaqları salınıb.

Diqqətə çatdırıldı ki, otelin
beşmərtəbəli binasında tur-
istlərə ən yüksək səviyyədə xid-
mət göstəriləcək. Müxtəlif kor-
pusları özündə birləşdirən kom-
pleksdə yaradılan ideal şərait
bir daha ölkəmizdə turizm sek-
torunun inkişafına dövlət

səviyyəsində göstərilən diqqəti
nümayiş etdirir. SPA terapiya
üsullarına geniş yer verilən
oteldə müxtəlif restoranlar və
kafelər burada istirahətə gələn-
lərin istək və arzularının yerinə
yetirilməsinə imkan verir.

Bildirildi ki, 264 yerlik oteldə
bütün zəruri avadanlıqla təchiz
olunmuş 132 otaq var. Digər
mühüm cəhət burada çalışan-
ların böyük əksəriyyətinin yerli
işçilər olmasıdır. Onların ixtisas-
larının artırılması ilə bağlı
müvafiq işlər gedir və bu,
gələcəkdə də davam etdirilə -
cək. Sonra Prezident İlham
Əliyev otelin əməkdaşları ilə
görüşdü. Daha sonra xatirə
şəkli çəkdirildi.

Dövlət başçısı və xanımı
elektromobillə otelin ərazisini
gəzdilər.

Prezident İlham Əliyev və xanımı
Mehriban Əliyeva Daşkəsəndə Heydər
Əliyev Mərkəzinin açılışında iştirak edi-
blər. Azərbaycan dövlətçiliyinin möhkəm
əsaslar üzərində qurulmasında, respub-
likanın hərtərəfli inkişafında müstəsna
xidmətləri olan ümummilli lider Heydər
Əliyevin xatirəsinin əbədiləşdirilməsi
məqsədilə respublikamızda çox mühüm
tədbirlər görülür.

Bu tədbirlər sırasında dahi şəxsiy -
yətin adını daşıyan, onun siyasi irsinin
öyrənilməsində xüsusi əhəmiyyət kəsb
edən mərkəzlərin rolu böyükdür. İndi bu
cür mərkəzlər paytaxtla yanaşı, böl-
gələrdə də inşa olunur. Bu mərkəzlərdən
biri də Daşkəsən rayonunda tikilib. Bu
Mərkəz Daşkəsənin görkəminə xüsusi
gözəllik verir. Mərkəzdəki foto və
eksponatlar bir daha sübut edir ki, Azər-
baycanın tənəzzül dövründən yüksəliş
mərhələsinə qədəm qoyması və hazırkı
hərtərəfli inkişafı, beynəlxalq nüfuzunun
artması məhz ulu öndər Heydər Əliyevin
Vətən və xalq qarşısındakı misilsiz xid-

mətləri ilə bağlıdır. Bu cür mərkəzlər
Azərbaycanın Heydər Əliyev irsinə
əsaslanan davamlı inkişaf konsep-

siyasının mahiyyətinin aydın şəkildə
öyrənilməsinə real zəmin yaradır.

Mərkəzin birinci mərtəbəsində
ümummilli lider Heydər Əliyevin büstü
qoyulub. Buradakı ekspozisiya zalında
Ulu Öndərin həyat və fəaliyyəti ilə bağlı

sənədlər böyük maraq doğurur. Fotos-
tendlərdə Ümummilli Liderin uşaqlıq,
yeniyetməlik, tələbəlik, Dövlət Təhlükə-

sizlik Komitəsində işlədiyi dövr,
hakimiyyətdə olduğu illərdə bölgələrə
etdiyi səfərlər əks olunub.

Bu fotolardan da görünür ki, Ümum-
milli Lider hər zaman əhalinin rifahını
diqqət mərkəzində saxlayıb, onun

regionlara səfərlərinin də əsas məqsədi
ölkəmizdəki inkişafı hər bir soydaşımızın
həyatına daxil etmək idi. Ulu Öndərin
Azərbaycana rəhbərlik etdiyi illər
ölkəmizin tarixinin intensiv inkişaf
mərhələsi olub. Respublikamızda
mükəmməl idarəçilik məktəbini yaradan
Heydər Əliyevin görkəmli ictimai-siyasi
xadim kimi tanınmasında onun Azərbay-
cana, ölkəmizin timsalında regiona,
nəticə etibarilə dünyaya sülh, sabitlik,
davamlı inkişaf və harmoniya gətirməklə
gördüyü böyük işlər mühüm rol oynayıb.

Məlumat verildi ki, Mərkəzdə gən-
clərin müasir texnoloji yeniliklərlə yaxın-
dan tanış olmalarına, onların bilik və
bacarıqlarının inkişaf etdirilməsinə
yönələn kurslar təşkil ediləcək. Bunun
üçün internet sinfi, elektron kitabxana və
kompyuter mərkəzi qurulub. Mək-
təblilərin Azərbaycanın zəngin tarixini
dərindən öyrənmələri üçün xüsusi
dərnəklər də mövcuddur. Burada,
həmçinin rəsm studiyası və xalçaçılıq
kursları da fəaliyyət göstərəcək.

İlham Əliyev Daşkəsən Rayon İcra Hakimiyyətinin yeni binasında yaradılan şəraitlə tanış olub

İlham Əliyev Naftalanda “Qarabağ SPA and Resort” otel kompleksinin açılışında iştirak edib

İlham Əliyev Daşkəsəndə Heydər Əliyev Mərkəzinin açılışında iştirak edib
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Bir neçə ildir Demokratik Birlik Par-
tiyasının (PYD) həmsədri Saleh Müslim,

Amerikaya gedib səlahiyyətlilərlə görüşe-
bilmek üçün cəhdlər etsədə alınmırdı. 

Lakin Amerika BirləşmişŞtatları (ABŞ)
özü ilə görüşmək istəmədiyi kimi, ABŞ

torpaqlarına ayaq basmasını qadağan
etmişdir. Bu vəziyyət PYD üçün beynəlx-

alq arenada böyük bir problem
olaraq olaraq qalırdı. 

Bu münasibətlə Prezident
Bərzani, Saleh Müslimi ABŞ Milli
Təhlükəsizlik müşavirinin müavini
Tony Blinken ilə görüştürdü. 

Bu vəziyyətdə Saleh Müslimin
Bərzaninin hesabina Amerika
yetkililəri ilə görüşməsi, PYD-nin
beynəlxalq arenada əhəmiyyətli bir
addım atması deməkdir. Uzun

illərdir Başçı Bərzani bütün ABŞ, Avropa
görüşmə lərində Kürdüstan İşçi Par-
tiyasının (PKK) terror siyahısından
çıxarılmasıüçün cəhdlər etdiyi bildirilir.

Yenəçox hörmətli Prezident Bərzani,
Türkiyə ilə görüşmələrində PKK ilə
müzakirə oturmalarını, Abdullah
Öcalanın həmsöhbət alınmasıüçün səy
göstərdiyini, göstərir. 

Kandildeki minlərlə partizanıöz övladı
kimi görür, yemək, geyəcək və bütün
mövzularda lazımlı dəstəyi  verir. Öz
övladları kimi gördüyü bu gerillaları hər
zaman hörmətli Bərzaninin rəhbəri
olduğu Kürdüstan bölgəsinin xəstəx-
analarında müalicəsi təmin olunur. Kürd
Xalqının Lideri Məsud Bərzani son nəfəs-
inə qədər kürd VƏ BÜTÜN KÜRDİS-
TAN'LI HALKLARIN xidmətində olaca -
ğını, dünya barışıüçün həqiqi bir MÜBA -
RİZƏ verməyə davam edəcəyini bildirdi.

Bu günə qədər İŞİD-ə qarşı
mübarizədə PKK-ya silah yardımına qarşı
çıxan Almaniya hökuməti mövqeyini dəy-
işib. Axar.az Türkiyə mediasına istinadən
xəbər verir ki, Almaniyanın məşhur
“Şpigel” jurnalına açıqlama verən Xristian
Birliyi Partiyasının sədri Volker Kauder
PKK-ya dəstək üçün silah göndərilməsinin
önəmindən danışıb. Baş nazir Angela
Merkelə ən yaxın şəxslərdən sayılan
Kauder Türkiyə-PKK arasındakı gərgin-
likdən də bəhs edib. O bildirib ki, gərək bu
məsələdə Türkiyə onların yanında olsun:

"Türkiyənin PKK ilə nə cür problemləri
olduğunu bilirəm. Ancaq dünya üçün get-
dikcə böyük təhlükəyə çevrilən İŞİD-in
sərhəd bölgəsindəki şəhərləri ələ keçir-
məsini dayanıb sakitcə izləmək çıxış yolu
deyil. Başqa kürd qruplarına da dəstək

verilməsinin tərəfdarıyıq. Biz bunu
Türkiyəsiz etmək istəmirik. Türkiyənin də

bu məsələdə dəstək verməsi lazımdır.
Əlbəttə ki, bu dəstək həm də PKK ilə
bərabər İŞİD-ə qarşı vuruşan digər kürd
birliklərinə də edilməlidir”.

Türkiyə ilə PKK-nın arasındakı silahlı
mübarizə ilə bağlı jurnalistin ünvanladığı
suala isə Kauder belə cavab verib:

“Təbii ki, bütün silah yardımı riskli
qərardır. Göndərilən silahların əminliklə
istənilən yerə gedəcəyinin zəmanəti yox-
dur. Ancaq İŞİD-in qarşısı alınmasa, risk
daha böyük olacaq”.

Sülh danışıqları sürməli
Kauder, PKK-nın hələ də Avropa

ölkələri üçün terror təşkilatı statusunda
olmasını ona xatırladan jurnalistə belə
cavab verib: "Türkiyə də daxil olmaqla
bütün tərəflər sülh danışıqlarını davam
etdirməlidir. Bundan hər kəs qazanclı çıxa-
caq. Hal-hazırda ən böyük təhlükə, insan-
lığa qarşı təhlükə olan İŞİD-dir. Birmənalı
olaraq deyirəm ki, PKK-nın mövqelərinin
bombalanması düzgün deyil. Türkiyə tərə-
fi öz sərhədindən İŞİD-çilərin giriş-çıxışına
fikir verməli və bu kimi hallara qətiyyən yer
verməli deyil”.

Təşkilatın Mosul - Zumar yoluna dö şə -
diyi minalar öz üzvləri oradan keçər kən
partlayaıb. Partlayışda 20 İŞİD üzvünün
öldüyü və təxminən 30-unu da yaralandığı
bildirilib. Hadisə dünən gecə Mosulun Zum-
mar yaxınlarında Misri kəndi yaxınlarındakı

körpüdə baş verib.  İŞİD tərəfindən daha
əvvəl körpüyə döşənilən minalardan biri
təşkilata aid nəqliyyat vasitəsinin keçişi
əsnasında partlayıb. Partlama səbəbiylə
yol üzərin dəki körpüyə döşənilən digər
partlayıcılar da bir anda partlayıb.

Türkiyə qanunvericiləri İslam Dövlətinə
qarşı hərbi əməliyyatlara dair qərar qəbul

edib. İslam Dövləti yaraqlıları Suriyanın
Kobani şəhərinə yaxınlaşır. Kürd döyüş -
çülər Suriyada Kobanidə İslam Dövləti
qrupunun irəliləməsinin qarşısını alsa da,

Türkiyə ilə sərhəd bölgəsində yerləşən
şəhər uğrunda şiddətli döyüşlər davam edir.
ABŞ-ın hərbi komandanlığı Səudiyyə
Ərəbistanı və Birləşmiş Ərəb Əmirlikləri ilə
birlikdə bazar günü Kobanidə üç hava
hücumunun həyata keçirildiyini və
yaraqlıların möqelərinin məhv edildiyini
bildirib. Britaniyada mənzillənən Suriyada
İnsan Haqlarını Müşahidə qrupunun
bildirdiyinə görə, yaraqlılar ağır tələfatlar
verir. BMT-nin Baş katibi Ban Ki Mun
Kobaniyə nəzarət uğrunda döyüşlərdə min-
lərlə insanın həyatının ortaya qoyulduğunu

deyib. O, tərəflərə qətliama yol verməməyə
və mülki vətəndaşları qorumağa dair xəbər-
darlıq edib. Prezident Rəcəp Tayyib Ərdo -
ğana beynəlxalq təzyiqlərin artmasına bax-
mayaraq, Türkiyə hərbi qüvvələri vəziyyətə
müdaxilə etmir. Türkiyə hökuməti döyüşlərə
qoşulmaqdan imtina edərək, Kobanini
müdafiə edən kürd döyüşçülərlə PKK
arasında əlaqələrə işarə edir. Türkiyənin
cənubun-şərqində on illərdir müstəqillik
uğrunda silahlı mübarizə aparan PKK rəsmi
Vaşinqton və Ankara tərəfindən terrorçu
qrup kimi tanınır ("Amerikanın səsi").

K ü r d  x a l q ı  K ə r k ü k d ə  
s o n  n ö q t ə n i  q o y u r !

İraq Kürdüstan Bölgəsi Parlamenti Baş -
çısı Məhəmməd, "Kərkükün Kürdüstanın bir

şəhəri olduğunu və referendum edəcəkləri-
ni" ifadə etdi. Yusuf Məhəmməd, Kürdüstan
Bölgəsi Parlamentinin Kərkük Ofisi'nin açı -
lışını etdi. Açılış mərasimində kameraların
qarşısına keçən Yusuf Məhəmməd, ofisin
Kərkük xalqı ilə Kürdüstan Bölgəsi Höku -
məti arasında bir körpü olacağını ifadə etdi.
Parlament sədri, "münaqişəli bölgələr" deyə
adlandırılan yerlərə bağlı olaraq, İraq Kon-
stitusiyasının 140-cı maddəsinin tətbiq olun-
masıüçün Bağdadı sonsuza qədər gözlə -
məyəcəklərini ifadə etdi. Məhəmməd, Kər -
kü kün Kürdüstan olduğunu və Birləşmiş Mil-
lətlər Təşkilatı "in (BMT) dəstəyi ilə referen-
dum edəcəklərini ifadə etdi. Kərkük Quber-
natoru Nəcməddin Kərim də, Kərkük xalqı -
nın Kürdüstan bölgəsi seçkilərinə qatıl-
malarıüçün bir qanun layihəsi hazırlanma -
sını istədi. Kürdüstan Bölgəsi Parlamenti
Kərkük Ofisi Sorumlusu da, Kərkükün Kür -
düstan Bölgəsinə bir addım daha yaxınlaş -
dığını qeyd edərək, il üçün xüsusi bir qa nun
layihəsi hazırlayacaklarını ifadə etdi. Kərkük
xalqından mərasimə qatılanlar da, Kürdüs-
tan Bölgəsi Parlamentinin ofisinin çox dan
açılması lazım olduğunu ifadə etdi. Ker -
küklü, ofisin mübahisəli bölgələrin problem-
lərinə bağlı qərar çıxarəlmasını xahiş etdi.

ABŞ ilk dəfə Suriya kürdləri 
ilə birbaşa danışıqlar aparıb

ABŞ hökuməti ilk dəfə olaraq Suriya
kürdlərinin partiyası olan Demokratik İtti-

faqın nümayəndələri ilə birbaşa danışıqlar
aparıb. Musavat.com-un xarici informasiya
qaynağına istinadən verdiyi məlumata görə,
bu barədə ABŞ Dövlət Departamentinin rəs-
misi Cenifer Psaki açıqlama verib. Psakinin
sözlərinə görə, danışıqlar Suriyadan kənar-
da baş tutub. Buna qədər Birləşmiş Ştatlar
və Suriya kürdlərinin təmsilçiləri müstəsna
olaraq vasitəçilər hesabına birbaşa
olmayan təmaslar qururdular. Müşahidə -
çilərə görə, birbaşa danışıqları zəruri edən
əsa səbəb bölgədə İŞİD təhlükəsinin qorxu-
lu miqyas almasıdır. Musavat.com  

İngiltərə kürdlərə hərbi təlim keçir
İngiltərə İŞİD-lə mübarizə çərçivəsində

İraqın şimalındakı peşmərgə qüvvələrinə
hərbi təlimlər keçdiyini açıqlayıb. Axar.az

xəbər verir ki, İngiltərə Müdafiə Nazirliyinin
yaydığı məlumatda 12 nəfərlik qrupun
peşmərgəyə ağr silahlardan istifadə meto-
dunu öyrətdiyi bildirilib. Nazirlik təlimlərin
İŞİD-lə mübarizə çərçivəsində həyata keçir-
ildiyini açıqlayıb. Qeyd edək ki, bir müddət
öncə də Almaniya peşmərgəyə təlimlər
keçəcəyini bildirmişdi. 

Kürdüstan Bölgəsinin Prezidenti Məsud Bərzani PYD üçün diplomatik əlaqələr yaratdı

Partiya sədri: “Türkiyənin PKK-nı bombalaması düzgün deyil”

İŞİD öz tələsinə düşdü

Kürdlər Kobanidə İŞİD-in irəliləməsinə mane oldu

Azərbaycan Respublikasının Prezi-
denti cənab İlham Əliyevin sədrliyi ilə
Nazirlər Kabinetinin 2014-cü  ilin 9
ayının sosial– iqtisadi inkişafının
yekunlarına və qarşıda duran vəz-
ifələrə həsr olunmuş iclasından
irəli gələn məsələlər və rayonda
görülmüş işlərlə bağlı Laçın rayon
ictimaiyyəti nümayəndələrinin işti-
rakı ilə 13 oktyabr 2014-cü il tar-
ixdə geniş iclas keçirilmişdir.

Əvvəlcə rayon ictimaiyyəti
nümayəndələri  Rayon İcra
Hakimiyyətinin  inzibati binası
qarşısında ucaldılmış Ulu öndər
Heydər Əliyevin büstünü ziyarət etmiş və
büstün önünə gül dəstələri qoyulmuşdur.
Yığıncağı  giriş  sözü ilə açan Rayon İcra
Hakimiyyətinin başçısı Akif  Səlimov
gündəlikdə duran məsələ ilə bağlı
məlumat vermişdir.  Məruzədə ötən dövr
ərzində  ölkə Prezidentinin  rəhbərliyi
altında respublikada və  rayonda
görülmüş  işlər, əldə olunmuş nailiyyətləri
ətraflı təhlil etmiş, qarşıda duran vəz-
ifələrdən danışmış, ölkəmizin müxtəlif

bölgələrində müvəqqəti məskunlaşmış
laçınlı məcburi köçkünlərin yaşayış

şəraitlərinin yaxşılaşdırılması və məşğul-
luqlarının artırılması məqsədilə ölkə
Prezidenti cənab İlham Əliyevin diqqət və
qayğısı ilə yaradılmış şərait barədə tədbir
iştirakçılarına geniş məlumat verilmiş,
Həmçinin məruzədə bildirilmişdir ki,
Rayon İcra Hakimiyyəti başçısı tərəfindən
respublikanın müxtəlif rayon və şəhər-
lərində rayonun məcburi köçkün  sakin-
lərinin daha sıx məskunlaşdıqları
ərazilərdə  6466 nəfər rayon  sakininin

iştirakı ilə 76 yerdə səyyar qəbul-görüşlər
keçirilmiş, həmçinin bu qəbullarda 788

nəfər vətəndaşın müraciəti din-
lənilmişdir. Bu  qəbullarda rayon
sakinlərinin  mövcud problemləri
öyrənilmiş, sahələr üzrə təsnifatlar
aparılmışdır.   Məruzədə cari ilin
ötən dövrü ərzində rayonda
görülmüş işlər ətraflı təhlil olun-
muş, rayonun icra strukturları və
idarə müəssisələrinin fəaliyyət
göstərdiyi Ağcabədi rayonu Taxta
körpü ərazisində həyata keçirilmiş
işlər, ölkə başçısı tərəfindən
qarşıya qoyulmuş vəzifələrin bun-

dan sonra da tələb olunan səviyyədə yer-
inə yetiriləcəyi bildirilmişdir.

Məruzə ətrafında aidiyyatı üzrə idarə-
müəssisə rəhbərləri  çıxış edərək 2014-cü
ilin ötən dövrü ərzində rəhbərlik etdikləri
sahələr üzrə əhaliyə göstərilən xidmətlər
haqqında,  habelə ötən ilin müvafiq dövrü
ilə müqayisədə işlərində olan müsbət
dəyişiklikləri konkret rəqəmlərlə tədbir işti-
rakçılarının nəzərinə çatdırmışlar.

lachin-ih.gov.az

2014-cü ilin doqquz ayı ərzində Laçın rayonunda görülmüş işlər 
və qarşıda duran vəzifələrə həsr olunmuş iclas keçirilmişdir
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BasNews Haber Merkezi - Alman Bild
gazetesine konuşan Mesud Barzani, ulus-

lararası güçlerden Erbil için yaptıkları
yardımların aynısını Kobanê’deki Kürd

savaşçıları için de yapmalarını talep ettiği-
ni söyledi.

Alman Bild gazetesine demeç veren
Kürdistan Bölge Başkanı Mesud Barzani
Kobanê’deki Kürd savaşçıların yardıma
ihtiyacı olduğunu belirterek, ’’IŞİD’in eline
geçmemesi için uluslararası toplum
Kobanê’deki Kürd savaşçılara daha fazla
yardımda bulunmalı’’ dedi.

Türkiye’nin bölgede önemli bir ülke
olduğuna dikkat çeken Barzani, Türkiye
ve ABD’nin Kobanê’yi IŞİD saldırılarına
karşı korumak için daha fazla rol alabile-

ceğini belirtti. Barzani şöyle dedi;
’’IŞİD sadece Kürd halkı ve Kürdistan

için değil, tüm bölge ve hatta dünya halk-
ları ve güvenliği için büyük bir tehdittir.
Örgütün mali kaynakları kurutulmalı ve
örgüte katılanların Suriye ve Irak’a
geçmesinin önü alınmaldır.’’

Türkiye ile Kürdistan Bölgesi ilişkilerini
de değerlendiren Barzani, ’’Kürdler
Türkiye ile barış ve kardeşlik içinde yaşa-
mak istediklerini beyan etmişlerdir. Ortak
çıkarlarımız var. Bu yüzden IŞİD terörüne
karşı ortakça karşı durulmalı’’ ifadelerini

kullandı. Daha önce de IŞİD’e karşı
mücadele için yabancı askerlerin Kürdis-
tan’a gelmesine ihtiyaç duymadıklarını
dile gtiren Kürdistan Bölge Başkanı
Mesud Barzani, sözlerini şöyle sürdürdü;

’’Kürdistan Peşmergeleri güvenliği
sağlama görevini üstlenebilir. Ancak
IŞİD’in saldırılarına cevap verebilmek için
ağır silahlara ihtiyacımızın olduğunu daha
önce de belirttik. Ağır silahlarla birlikte,
Peşmergenin eğitilmesi de IŞİD’e karşı
geliştirilen stratejinin başarısı açısından
önemlidir.’’ (z.c)

İngiliz Daily Telegraph gazetesi,
Cumhurbaşkanı Tayyip Erdoğan'ın Irak
Şam İslam Devleti (IŞİD) saldırısı altın-
daki Suriye’nin Kürt kenti Kobani'ye
yönelik politikasını eleştirdi. BBC
Türkçe’nin aktardığına göre gazetede
yer alan makalede, "Türkiye ve IŞİD'in
düşmanları ortak; işte bu yüzden
Erdoğan harekete geçmeyecek" yoru-
muna yer verildi.

Gazetenin dış haberler editörü
David Blair, kaleme aldığı yazısında
Suriye'nin Türkiye sınırındaki Kürt yer-
leşim yeri

Kobani'nin IŞİD tarafından kuşatma
altında olduğunu hatırlatarak, Recep
Tayyip Erdoğan'ın gözünde Kürt gerillalar-

la Suriye lideri Esad'ın IŞİD'e göre daha
kötü bir şöhrete sahip olduğunu savundu.

Makalede şu ifadelere yer verildi:
"Eğer tehlike kentten kalkarsa Türkiye

hiçbir övgüyü hak etmeyecek. Bugüne
kadar Türkiye'nin IŞİD'e karşı tavrı en iyi
haliyle belirsiz oldu. Otoriter Başbakan

Tayyip Erdoğan, cumhurbaşkanı oldu;
hatta Amerika'nın asıl amacının
Suriye'deki petrolü çalmak olduğunu

söyleyen garip bir iddiada bulundu. Bu
arada IŞİD'e karşı direnç gösteren
Kobani halkı için Türkiye parmağını
kıpırdatmayı reddederken, bu kentten
binlerce insan Türkiye'ye sığındı ve
kendilerini çevik kuvvet tarafından atılan
göz yaşartıcı gazının içinde buldular."

Blair, Türkiye'nin on yıllardır bağım-
sız Kürt devletinin ortaya çıkmasına
karşı savaştığını hatırlattığı yazısında,

Erdoğan'ın Kobani dahil, açıkça
Kürtlere karşı hiçbir borcu olmadığını
düşündüğünü bundan dolayı da Koban-
i'ye yardım konusunda isteksiz
göründüğünü savundu.

ERDOĞAN ÜÇ DÜŞMANLA KARŞI

KARŞIYA
Yazar, Erdoğan'ın Kobani'ye yönelik

politikasını eleştirerek şöyle devam etti:
"Tıpkı Stalin'in Sovyet ordusunun iler-

lemesini geri çekerek Nazilerin 1944'teki
Polonya isyanını ezmelerine izin vermesi
gibi. Yani IŞİD, Kobani'yi Kürtlerden alırsa
Türkiye buna hiç üzülmezdi. Gerçek şu ki;
Erdoğan üç farklı düşman ile yüzleşiyor:
Kendi ülkesinde ve Suriye'deki Kürt
isyancılar, IŞİD ve Şam'daki Esad yöneti-
mi. Şu anda Kürt gerillalar ve Esad, IŞİD'e
göre Erdoğan'ın gözünde açıkça daha
kötü şöhrete sahipler. Türkiye ve IŞİD
ortak düşmanlara sahip. Bundan dolayı
IŞİD karşıtı kampanya dışında kalmak ve
aşırıcıların Kürtlerle ve belki Esad ile boy
ölçüşmelerini izlemek Türkiye için daha
mantıklı."  

IRAK'ta Sünni aşiretlerin çoğu IŞİD
tehdidine karşı ortak hareket kararı aldı.
Bu kapsamda Irak'ın Diyale ve Sela-
haddin illerinin tüm bölgelerinde IŞİD'e
karşı verilen ortak mücadelede başarı
elde edildiği belirtildi. Diyale’nin
Mansuriye ve Şuhani bölgelerinde bulu-
nan El İzze Aşireti üyeleri (Sünni Arap)
IŞİD’e karşı birlikte harekat başlattı.

BÖLGEDEN ÇARPICI KARELER
Diğer aşiretlerden de destek gören El

İzze Aşireti üyeleri Mansuriye ve Şuhani
bölgelerinde IŞİD üyelerini püskürterek
kontrolü ele aldı. Diyale İl Meclisi üyesi
Abdulhalik El Azzavi, köy ve kasabaları
IŞİD’in elinden aldıklarını belirterek, Irak

ordusunun verdiği destek üzerine çatış-
malara girdiklerini, bölgenin tamamen
kontrol altına alındığını belirtti.

Selahaddin vilayetine bağlı ve
başkent Bağdat’ın 75 kilometre kuzeyin-
deki Sünniler’in yoğun yaşadığı IŞİD
kuşatması altındaki Duluiye
Kasabası’nda El-Cubur aşiret üyeleri 2
aydan beri terör örgütüne karşı savaşıy-
or. Son 24 saat içerisinde bölgede çıkan
çatışmalarda 22 IŞİD militanının
öldürüldüğü, bölgede kontrolün El-
Cubur aşiret üyelerinde olduğu belirtildi.

DHA muhabiri, Duluiye Kasabası ve
Diyale şehrine bağlı Mansuriye
Kasabası’ndaki çatışmayı görüntüledi.

IŞİD 23 KEZ VURULDU
ABD Merkez Kuvvetler Komutanlığı

(CENTCOM), Amerikan güçlerinin Suriye
ve Irak'ta terör örgütü IŞİD hedeflerine 23
yeni hava saldırısı düzenlediğini açıkladı.

CENTCOM tarafından yapılan açıkla-
mada, ABD ordusunun dün ve bugğn

IŞİD'in Suriye'deki hedeflerine sal -
dırı, bombardıman ve savaş uçak-
larıyla 18, Irak'taki hedeflere de 5
saldırı düzenlediği belirtildi. Suriye -
'de 18 hava saldırısının hepsi
Kobani çevresine yapıldı. Bu sal -
dırılarla IŞİD'in birçok savaş
pozisyonunun yok edildiği ve IŞİD'e
ait 16 binanın başarılı şekilde vurul-
duğu kaydedildi. Irak'ta da Hadisa
Barajı yakınlarındaki bir hava

saldırısında IŞİD'e ait bir silahlı araç ve
koruma barakasının, Beyci yakınlarındaki
dört hava saldırısında da IŞİD'e ait bir
bina, askeri araç ve makineli tüfek ile top -
çu silahının ortadan kaldırıldığı bildirildi.

Almanya'da Hristiyan Birlik partileri
Federal Meclis Grubu Başkanı Kauder,
IŞİD'le mücadele çerçevesinde PKK'ya
silah yardımı konusunda, ''Başka gru-
pların da desteklenmesi konusunda
kapıyı kapatamam" dedi. Almanya'da
Hristiyan Birlik partileri (CDU/CSU) Fed-
eral Meclis Grubu Başkanı Volker Kauder,
Almanya'nın IŞİD'le mücadele
çerçevesinde PKK'ya silah yardımı yapıp
yapmayacağı konusunda, ''Başka gru-
pların da desteklenmesi konusunda
kapıyı kapatamam. Tabii bu Türkiye'ye
rağmen olacak bir konu değil onunla
yapılabilir. Bu PKK'nın desteklenmesi için
de geçerli'' dedi.

Spiegel Online internet sitesine açıkla-
malarda bulunan Kauder, Almanya'nın
IŞİD ile mücadelede kendisinden bekle-
nenleri yerine getirdiğini ifade ederek bun-
ların Kuzey Irak'a insani yardım sağlama

ve Kürtlere silah yardımı ve askeri eğitim
olduğunu söyledi. Volker Kauder, Alman -
ya'nın Peşmerge haricinde, bölge deki
diğer Kürt gruplara silah yardımı yapıp
yapmayacağına ilişkin şunları kaydetti:

"Türkiye'nin PKK ile ne tür problemleri
olduğunu biliyorum. Ancak dünya için
giderek büyük tehlike haline gelen IŞİD'in
sınır bölgesindeki kentleri ele geçirmesini
izlemek çözüm değil. Başka grupların da
desteklenmesi konusunda kapıyı kapata-
mam. Tabii bu Türkiye'ye rağmen olacak
bir konu değil, onunla yapılabilir. Bu
PKK'nın desteklenmesi için de geçerli.
Tabii ki tüm silah yardımlarında risk vardır.
Gönderilen silahların yüzde 100 orada
kalacağının ya da nereye gideceğinin
garantisi yok. Ancak IŞİD durdurulmazsa
risk çok daha büyük olur." 

Kauder, PKK'nın Avrupa'da terörist bir
örgüt olarak tanımlandığının belirtilmesi
üzerine, Türkiye'nin de içinde olduğu tüm
tarafların çözüm sürecini sürdürmesi
gerektiğine işaret ederek ''Bu şekilde
ancak kazançlı çıkılabilir. Şu anda en
büyük tehlike, insanlık dışı uygulamalar
yapan IŞİD teröristleridir'' dedi.

Volker Kauder, meclis grubunda
Türkiye'nin tutumunu eleştirdiğinin hatır-
latılması üzerine de Türkiye'nin Suriye'-
den gelen sığınmacılara yaptığı yardım-
ları takdirle karşıladığını belirterek
"Türkiye'nin IŞİD militanlarının ihtiyacı
olan malzemelerin kendi sınırından
geçişini engellememesinin, bazı haber-
lere göre, Kürtlerin Kobani'den kaçışının
zorlaştırılmasının ve PKK mevzilerinin
bombalanmasının" kabul edilemez

olduğunu ifade etti. Kauder, "Tüm bu
konularda acilen NATO bünyesinde part-

nerimizle konuşmamız gerekiyor. Şu anda
NATO yükümlülüğünün gereği olan
yardım etme durumundayız ve Suriye
sınırında Alman silah sistemleri de
bulunuyor" diye konuştu.

haberdiyarbakir.com

BasNews Haber Merkezi  -  Türkiye’de
gazeteci örgütlerin bir araya gelerek  oluş-
turduğu G-9 Platformu kısa zaman önce
katledilen Azadiya Welat çalışanı Kadri
Bağdu’nun öldürülmesini kınadı. G-9,
hükümete cinayeti aydınlatma ve faillerini
bir an önce bularak  adalet önüne çıkarıl-
ması çağrısı yaptı. 14 Ekim’de Adana’nın
Seyhan ilçesinde  bisikletle gazete dağı-
tan Kadri Bağdu, motosikletli iki kişinin
saldırısına uğramış, başına ve göğsüne
isabet eden kurşunlarla   Bağdu olay yerin
de yaşamını yitirmişti.

Türkiye gazeticiler örgütü, G-9 Platfor-
mu  ’Gerçeği Ensesinden Vuramazsınız’

başlıklı yazılı açıklamasında, 90’lı yılların
Türkiye gazetecilik tarihinin en karanlık
yılları olduğu belirtilerek, ’’Türkiye’nin

gazetecileri katledilen bir ülke olmasının
ayıbı en başta iktidara, utancı hepimize ait
olacaktır’’ dendi.

Açıklamanın  devamın da, şu
ifadelere yer verildi;

’1990’lı yıllar Türkiye gazetecilik tari-
hinin en karanlık yıllarıydı. 1992 yılında 9
gazeteci öldürüldü. Karanlık köşelerde
katlettikleri gazetecilerle gerçeğe kurşun
sıkanlar, neredeyse ayda bir gazeteci
öldürüyorlardı. O yıllarda Türkiye,
dünyanın en çok gazeteci öldürülen
ülkeleri arasında bir utanç nişanı olarak
üst sıraları paylaştı.  G-9 açıklamsının
devamında çarpıcı ifadeler kullandı;

’Gazeteciye kurşun sıkmak, doğruya,
gerçeğe ve demokrasiye kurşun sıkmaktır
. Kürtçe gazete Azadiya Welat ve Özgür
Gündem Adana dağıtıcısı Kadri Bağdu
arkasından yaklaşan bir katilin sinsi
kurşunuyla katledildi Onu katledenler
bilmeli ki gerçeği ensesinden vurup yok
edemezsiniz.’ Açıklamaya; 

Türkiye Gazeteciler Ce miyeti, Türkiye
Gazeteciler Sendikası, Foto Muhabirleri
Derneği, Çağdaş Gazeteciler Cemiyeti,
Parlamento Muhabirleri Derneği, Ekonomi
Muhabirleri Derneği, Profesyonel Haber
Kameramanları Der neği, Turizm Çevre
Gazetecileri Derneği, Avrupa Gazeteciler
Birliği Türkiye Temsilciliği ve Haber-Sen
imza attı. (d.z)

Barzani: Kobanê’deki Kürd savaşçıların daha fazla yardıma ihtiyacı var

Türkiye ve IŞİD'in düşmanları ortak’

Sünnni aşiretler IŞİD'e karşı ortak savaşma kararı aldı

Almanya'dan PKK'ye "silah yardımı" açıklaması

G-9 platformu: Gerçeği Ensesinden Vuramazsınızwww.a
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HDP Eş Genel Başkan Yardımcısı
Saruhan Oluç yaptığı açıklamada, medya
tarafından partilerinin hedef alındığını iddia
etti. HDP, hedef gösterildikleirni iddia
ederek, yazılı bir açıklama yaptı. Aşağıda
içeriğini vereceğimiz açıklamada; HDP'li
siyasetçilerin sorumluluğuna değinil memiş.
Kürdistan ve Türkiye halkını Kobani için
eyleme çağıran HDP; eylemcilerin halkın
malına, canına zarar vermemesi, siyasi
parti, STK ve kamu kurumlarına saldırı
yapılmaması yönünde de çağrı yapmadı.

Diyelim ki bunu öngörmedi. Olaylar
başladıktan sonra ve şimdi de buna ilişkin
bir açıklaması veya kınaması bile yok. Bir
farkla ki HDP koru halinde Türk bayrağı ve
Mustafa Kemal'in büstlerine yönelk

saldırıları üst perdeden lanetledi. Demek ki
duyarlılıkları bununla sınırlı.

İbretlik HDP açıklaması ve buna ilişkin
haber şöyle:

Halkların Demokratik Partisi (HDP) Eş
Genel Başkan Yardımcısı Saruhan Oluç,

partilerine dönük gerçek dışı ve hedef gös-
terici yayınlara ilişkin yazılı açıklama yaptı.
HDP Eşbaşkanı Selahattin Demirtaş ve
HDP'ye yönelik gerçek dışı haber ve
yorumlara dayalı kirli bir propaganda ve
psikolojik savaş kampanyasının
sürdürüldüğüne dikkat çeken Oluç, iktidar
mensubu kimi siyasetçilerin de teşvikiyle
süren bu yayınların tehlikeli bir noktaya
doğru gittiğini belirtti. Bu hedef gösterici
yayınların sonucu olarak partilerine ve
Meclis Grubuna yönelik tehditlerin,
hakaretlerin günden güne arttığını ifade
eden Oluç, şunları kaydetti: "Kimi yayınlar
aracılığıyla, HDP’nin demokratik siyaset
alanının dışına çıkartılması ve kriminalize
edilmesi çabaları ve yeni güvenlik paketi

örne ğinde görüldüğü gibi, otoriterleşme
adımlarına hız ve meşruiyet kazandırılması
çabalarının örtüşmesi tesadüf değildir. Eş
Genel Başka nımıza, grubumuza, yönetici-
lerimize ve partimize karşı yaşanabilecek
ırkçı ve karanlık saldırılardan, hükümet ve
yandaşı durumundaki gazete lerdeki
kışkırtıcı yazarların sorumlu olacağını
herkesin bilmesini istiyoruz."

Söz konusu yayınlarla ilgili olarak huku-
ki sürecin de işletildiği bilgisini veren Oluç,
"Bize karşı hedef gösterici kampanya
örgütleyen, ırkçı saldırılara zemin hazır-
layan ki mi medya kuruluşlarını ve arkasın-
daki odakları uyarıyor, kendilerini
sürdürdükleri tehli keli ve kirli kampa-
nyadan, he def gösterici yayınlardan vaz -
geçmeye çağırıyoruz" dedi.

www.haberdiyarbakir.com
ABD öncülüğündeki koalisyon güçler-

ine ait savaş uçakları, Rojava’nın Kobani
kentindeki IŞİD hedeflerini bombaladı.
Örgütün ikmâl yolları kesildi.  Saatlerce
süren keşif uçuşlarının ardından, savaş
uçaklarının akşamüzeri bomba bırakmaya
başladığını bildirdi. Son günlerde Koban-
i'nin batı kısmındaki IŞİD hedeflerini yoğun
şekilde bombalayan koalisyon güçleri, bu
defa kentin doğusunda bulunan mevzileri
vurdu.  Bombardımanın ardından da IŞİD
mensupları, Mürşitpınar Sınır Kapısı
yakınına çok sayıda havan mermisi attı.
ABD Merkez Kuvvetleri Komutanlığı'ndan
(CENTCOM) yapılan açıklamada, Kobani
çevresine yapılan 14 hava saldırısında 19

binanın hedef alındığı bilgisi verildi.   Açık-
lamada, son saldırılarla örgütün ikmal yol-
larının kesildiği belirtildi. YPG, ÖSO ve
gönüllü Kürt savaşçılarının IŞİD mensu-
plarıyla çatışmaları devam ediyor.  Kobani
– Suruç sınır hattındaki Rûdaw ekibi,
Kobani’de IŞİD ile Halk Savunma Birlikleri
(YPG), Özgür Suriye Ordusu (ÖSO) ve
gönüllü Kürt savaşçıları arasındaki çatış-
maların doğu, batı ve güney cephelerinde
şiddetlendiğini bildirdi. Rûdaw’a konuşan
Demokratik Toplum Hareketi (TEV-DEM)
Eşbaşkanı Ömer Eluş, ABD ve koalisyon
üyesi ülkelerin savaş uçaklarının, dün gece

boyunca ve bu sabah IŞİD hedeflerini
bombaladığını aktardı.  Örgüt, zaman
zaman kente havan topu ve roketlerle
saldırıda bulunurken, dumanlar Türkiye
tarafından görülüyor.  Öte yandan, Türk
Silahlı Kuvvetleri’nin (TSK) Suriye sınırına
askeri sevkiyatı bugün de devam etti.
Gaziantep’teki 5. Zırhlı Tugay Komutan-
lığı'ndan Kilis'e 8 askeri zırhlı araç ve 4
askeri personel aracı gönderildi.  Sabah
saatlerinde askeri konvoy halinde gönder-
ilen zırhlı araçlar, sınırda konuşlandırıldı.
ABD Savunma Bakanlığı (Pentagon)
Sözcüsü Tuğamiral John Kirby, ABD uçak-

larının Kobani ve çevresinde yaptığı hava
operasyonunda yüzlerce IŞİD mensub-

unun öldürüldüğünü açıkladı. 
Kentin hala IŞİD'in eline geçme

tehlikesinin bulunduğunu belirten Kirby,
"Kobani'de eskisinden daha fazla IŞİD
üyesi var. Ayrıca kentteki nüfusun çoğu
tahliye edildi" dedi.

Kürdistan Bölgesi Parlamen-
tosu Başkanı Muhammed, “Ker -
kük’ün Kürdistan’ın bir şehri
olduğunu ve referandum
yapacaklarını” ifade etti.

Yusuf Muhammed, Kürdis-
tan Bölgesi Parlamentosu’nun
Kerkük Ofisi’nin açılışını yaptı.
Açılış töreninde kameraların
karşısına geçen Yusuf Mu -
hammed, ofisin Kerkük halkı ile
Kürdistan Bölgesi Hükümeti
arasında bir köprü olacağını
belirtti. Parlamento Başkanı,
“tartışmalı bölgeler” diye ad -
landırılan yerlere ilişkin olarak,
Irak Anayasası’nın 140’ıncı

maddesinin uygulanması için
Bağdat’ı sonsuza kadar bekle-

meyeceklerini ifade etti. Mu -
hammed, Kerkük’ün Kürdistan
olduğunu ve Birleşmiş Milletler
’in (BM) desteğiyle referandum
yapacaklarını belirtti. Kerkük
Valisi Necmeddin Kerim de,

Kerkük halkının Kür distan böl-
gesi seçimlerine katılmaları için
bir yasa tasarısı hazırlanmasını
istedi. Kürdistan Bölgesi Parla-
mentosu Kerkük Ofisi Sorum-
lusu da, Kerkük’ün Kürdistan
Bölgesi’ne bir adım daha yak-
laştığını aktararak, il için özel bir
yasa tasarısı hazırlayacaklarını
belirtti. Kerkük halkından törene
katılanlar da, Kürdistan Bölgesi
Parlamentosu’nun ofisinin daha
önce açılması gerektiğini ifade
etti. Kerküklüler, ofisin tartışmalı
bölgelerin sorunlarına ilişkin çö -
züm ler üreteceğini temenni etti.
(Rûdaw)

2 0  y a ş ı n d a k i  Y P J ’ l i  N e s r i n :  Ya k a l a n ı r s a m  
y a  I Ş İ D ’ ç i y i  ö l d ü r ü r ü m  y a  d a  k e n d i m i

Kobani’de IŞİD’e karşı savaşan YPJ’li Nesrin Abdi Daily Mail’e konuştu.
20 yaşında tıp öğrencisi olan Abdi, ‘‘Herkes IŞİD yakalarsa ne olacağını

biliyor. Bir kadın için bu tecavüz ve ardından
baş kesme şeklinde. Hepimiz ABD’li ve İngiliz
gazetecilerin çölde başlarının kesildiği video-
ları izledik. Eğer yakalarlarsa bize de aynı
muameleyi yapacaklar. Kalaşnikof taşıyorum
ve eğer bir IŞİD üyesi tarafından köşeye
sıkıştırılırsam, tam olarak ne yapacağımı
bilmiyorum. Ya IŞİD üyesini öldüreceğim ya

da kendimi. Kadınların IŞİD’le savaşması çok önemli. Onların kültüründe
kadınlar köle. Kadınlara, hayatlarının hiçbir değeri olmayan objeler gibi
davranıyorlar. Kürt kadınlar eşitliklerini kanıtlamak için çok çalıştı ve IŞİD’le
savaşmak özgürlüğümüzün sembolü. IŞİD’e göre, bir kadın tarafından
öldürülmek cennete gidememek anlamına geliyor. Onlarla savaştığımızda
acımasızız ve onlara kadınlar tarafından öldürüldüklerini bildiriyoruz.’’

ABD yönetimi, PYD ile geçen hafta ilk
kez doğrudan görüştüklerini açıkladı.
Rudaw haber kanalı, görüşmenin Irak
Kürt Bölgesi lideri Mesut Barzani’nin devr-

eye girmesiyle gerçekleştiğini öne sürdü.
ABD Dışişleri Bakanlığı Sözcüsü Jen
Psaki, Pentagon Sözcüsü John Kirby ile
düzenledikleri ortak basın toplantısında,
ABD’nin, Demokratik Birlik Partisi (PYD)
ile zaman zaman aracılar vasıtasıyla
görüştüğünü söyledi. Geçen hafta ise ilk
kez doğrudan bir görüşme yapıldığını
açıkladı. Psaki’ye göre, bölge dışında
gerçekleşen görüşmeye Dışişleri Bakan-
lığı’ndan bir yetkili katıldı. PYD tarafından
kimin olduğu hakkında ise bilgi vermedi.

Mesut Barzani’nin lideri olduğu Kürdistan
Demokrat Partisi’ne (KDP) yakınlığıyla
bilinen Rudaw haber kanalı ise, söz
konusu görüşmenin Irak Kürt Bölgesi lid-
eri Barzani’nin aracılığıyla gerçekleştiğini
öne sürdü. Rıdaw’ın haberinde Barza -
ni’nin, 16 Ekim Perşembe günü Irak Kürt
bölgesinin Duhok kentinde ABD Ulusal
Güvenlik Danışmanı Yardımcısı Tony
Blinken başkanlığındaki ABD heyetiyle bir
araya geldiği, bu görüşmeden sonra ABD
heyetinin PYD lideri Salih Müslim ile bir

araya geldiği vurgulandı. ABD ve koalisy-
on güçleri hem Irak'ta hem de Suriye'de
ilerleyen Irak Şam İslam Devleti (IŞİD)
mevzilerine hava saldırıları düzenliyor.
Türkiye sınırında olan, IŞİD saldırısı altın-
daki Kürt kasabası Kobani çevresinde de
son günlerde hava saldı rıları yoğunlaşmış
durumda.  PYD' nin silahlı gücü YPG ve
IŞİD militanları arasındaki çatışmalar da
sürüyor. PYD lideri Salih Müslim, ABD
önderliğindeki koalisyon güçlerinin Kobani
çevresindeki IŞİD hedeflerine yönelik
saldırılarının çok etkili olduğunu söyle -
mişti. Kaynak: Reu ters, AA ve Rudaw

Kobani ile çözüm süreci
arasında doğrudan ve dolaylı
bağlantı kurmak elbette zor
değil; ancak ülkedeki bütün
siyasi çekişmenin ve sert çatış-
maların bu "bağlantı" üzerine
inşa edilmesi fazlasıyla dikkat
çekici. Hükümet ve kamuoyunun
büyük bir bölümü Kürt hareke-
tinin "Kobani düşerse, çözüm
süreci biter" tezini anlamakta
güçlük çekiyor. Kobani'deki
gelişmelerle çözüm süreci
arasında doğrudan bir bağlantı
kurmayı iyi niyetli bulmuyor.
PKK, HDP ile birlikte Gezi ve 17
Aralık darbesinin arkasında
duran çevreler ise aksine Kobani
ile çözüm süreci arasında doğru-
dan bir bağlantı kuruyor, Koban-
i'deki gelişmelerle çözüm
sürecinin kaderini birbiriyle iç içe
ele alıyor. Hatta "Kobani düşerse

çözüm süreci biter" diyor. Kobani
ile çözüm süreci arasında doğru-
dan ve dolaylı bağlantı kurmak
elbette zor değil; ancak ülkedeki
bütün siyasi çekişmenin ve sert
çatışmaların bu "bağlantı" üzer-
ine inşa edilmesi fazlasıyla
dikkat çekici. Son günlerde yaşa -
dığımız kanlı olayların sırrı da bu
"bağlantıda" gizli. Bu söz konusu
bağlantı, en iyi "Kobani düşerse
çözüm süreci de biter" sloganıy-
la ifade ediliyor. 

Peki bu sloganla aslında ne
demek isteniyor?  

"Kobani'nin düşmesi" kısmı,
bu sloganın ikinci kısmını, yani
"çözüm süreci biter" kısmını
gizliyor. Kobani öfkesi, Öcalan'ın
aktörü olduğu çözüm sürecini
bitirmek için bir payanda işlevi

görüyor burada. Nedeni ne olur-
sa olsun çözüm sürecini bitirme

girişimi -ister hükümetten, ister
Kandil ve HDP'den kaynaklı
olsun- Abdullah Öcalan'ın bitir-
ilmesi anlamına gelir. Öcalan'ın
dışında kim "çözüm süreci bitti"
derse, kısaca "Apo aktör olmak-
tan çıktı" diyordur. Bu bilindiği
içindir ki iki yıl önce Kandil'de
toplanan örgüt kongresinde

"Çözüm süreciyle ilgili son kararı
verecek tek yetkilinin Öcalan
olduğu" kayıt altına alındı. DTK
(Demokratik Toplum Kongresi)
Eşbaşkanı Hatip Dicle, önceki
gün gazetecilere yaptığı açıkla-
mada bu kararı hatırlatarak
"Çözümde son kararı ancak
Sayın Erdoğan ile Sayın Öcalan
verebilir" dedi.  

Kürt mahallesinin Kobani
duyarlılığı anlaşılabilir, bu gayet
normal. Uzun süre "Kobani ajita-
syonu" altında kaldılar; "Türkiye-
IŞİD işbirliği" hikâyelerini dinledil-
er. Öfke üretilecek bir zemin
zaten var. Ancak Kürt hareketi
içinde paralel yapıyla bağlantılı
bazı önemli isimler ile solun, bazı
liberal kalemler ile bu cepheye
destek sunan CHP'nin amacı,
Kobani krizini çözüm süreciyle
ilgili bir krize dönüştürerek

Öcalan'ı aktör olmaktan çıkar-
maktı. Bu kesimler, Kobani krizi-
ni derinleştirerek, Öcalan'a karşı
bir darbe girişimine dönüştürmek
istedi. Estirdikleri savaş rüzgâr-
larıyla İmralı üzerinde baskı
kurarak, Öcalan'ı teslim almak
istediler. Ne var ki başarılı ola-
madılar. Hükümetin barış karar-
lılığını sarsamadıkları gibi
Öcalan'ı da devreden çıkara-
madılar. Gezi ve 17 Aralık darbe-
si Erdoğan için neyi ifade ediyor-
sa, 6-7 Ekim Kobani provokasy-
onu da Öcalan için aynı şeyi
ifade ediyor. Ama başarısız her
darbe girişiminin kaderidir; darbe
girişiminde bulunanlar gider! Kürt
siyasetinde de paralel yapıyla
bağlantılı isimlerin temizlenme
süreci şimdiden başladı bile. 

Kurtuluş TAYİZ / AKŞAM
Gazetesi

HDP: Medya tarafından hedef gösteriliyoruz

'ABD ile PYD'yi Barzani görüştürdü'

Kobani Krizi Neydi, Ne Değildi?

IŞİD Kobani’de mahsur kaldı!

Kürdler’den Kerkük’te tarihi adım!
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Gelek caran di bavê Sînemx-
anê de diponijîm û min ji xwe re
digot; çima Mîr Celadet Bedirxan
navê keça xwe î delalî kiriye
Sînemxan? Hem jî helbestvanê
netewî Cegerxwîn, wî jî, navê
keçek xwe kiriye Sînemxan..

Ta ku van rojên dawî, rastî
kalemêrekî koçerê Botan, ji şîra
Batiwa hatim. Navê wî Mela
Haciyê Celam e. Ew di sala
1925an de li gundê (Kanî Rorkê/
Kurdistana bakur), nêzîkî bajarê
Cizîra Botan çebûye û hêj li ser
huşê xwe ye. Wî çîroka Sînemx-
anê û Giyayî Sînemxanê ji min
re got. Di heyamê Mîrê Cizîra
Botan Mîr Mihema de, yê ku
xwediyê Birca Belek bû û gêra
bajarê Cizîrê (Gêra Mîr Mihe-
ma), bi navê wî hatiye naskirin.

Di wî heyamî de keçek ciwn û
sipehî ji malbata mîrekên Botan
li bajarê Cizîrê, bi navê Sînemx-
anê hebû. Ew keç zor aqilmend,
zîrek û spehî bû.. Mîr Mihema
qedrê wê digirt û pê dişêwirî.. 

Jina Mîr Mihema ji wê
pêwendiyê aciz bû, jê werê mêrê
wê dilketiye Sînemxanê de û
ditirsiya ku rojekê wê ji xwe re
bîne..  Vêca di rêka Mela Abdul-
celîl re gunehekî mezin î bi bê
bextî kirin stiwê wê de û bextê
wê reş kirin.. 

Bi belavbûna vî gunehê
bêbextî re, dilê Mîr Mihema jî ji
Sînemxanê şikest. Wî jî, ji Mela
Abdulcelîl bawer kir û xwe dûrî
wê vegirt. Çendî Sînemxanê
doza dîtina Mîr Mihema kir ku
çîroka rast û durist jêre bêje û

bêrîbûna xwe jêre diyar bike, lê
Mîr Mihema xwe nedida ber dîti-
na wê. Ta ku di rojek buharî de,
Sînemxanê sehkir ku Mîr Mihe-
ma derketiye Nêrgiziyê,
seyranê, hema bê destûr xwe
pêve gihand û ji kerba nava xwe
re, ev gotin jêre got: 
Mîro! Cizîr xweş Cizîr e
Di bere Şetyan e
Di ser re bexçê Mîr e
Du zilamên xwedî wijdan bîne;
Ka gunehê min e an 
Gunehê Mela Abdulcelîl e?
Mîro! Sînemxan nexweş e
Bibire kêl û ferş e
Serî giha kezeba reş e..

Dibêjin, dema ku Sînemxanê
ev gotin ji Mîr re gotiye, giyak li
dor wan hebû, pêre pêre pel û
kulîlkên wî giyayî ji ber bêrîbûna

wê hatine weşandin. Ta roja îro
xelkên Cizîra Botan ji wî giyayî
re dibêjin: (Giyayê Sînemxanê).

Bi demê re, ji ber ciwanî,
mêranî û bêrîbûna Sînemx-
anê,gelek melayan û dengbêjan
rist û stran avêtine ser, pesnê
wê dane û wiha navê wê di
derîkî fireh re derbasî folklor û
wêjeya Kurdî bûye û gotine: 

Navê te Sînemxanê pesnê te

çû bi dinyê da
Anya te keverkaxete

Alima qelem lê da.. 
Erê erê.. naxwe ji ber

vê yekê Mîr Celadet
Bedirxan û seydayê
Cegerxwîn navên keçên
xwe kirine Sînemxan. 

Ey Mîr Celadet Bedirx-
an û Cegerxwînê Kurd!
Digel xebat û têkoşîna we
a bê rawestan, hûn li

bêrîbûna xwe jî digeriyan..! De
razên bi xweşî..

Razên bi xweşî, va her buhar
giyayê Sînemxanê xwe ji pelan
dadiweşîne. Navê we jî di ser-
anserî Kurdistanê de dengve-
dide..

Wêne: Ez û Sînemxana Mîr
Celadet Bedirxan.

Konê Reş, Qamişlo,
17.10.2014

Di rûpela xwe ya Facebookê de,
siyasetvanê dêrîn yê gelê Kurd û parle-
manterê serbixwe li parlemana Êraqê, Dr.
Mehmûd Osman derbarê rewşa dawî yê
Kurd li Rojavayê Kurdistanê de, dît û
nêrînên xwe aniye ziman. Her weha ji ber
girîngiya nêrînên wî, em ji xwendekarên
malpera xwe re naveroka wê nivîsê
diweşînin. Siyasetvan Mehmûd Osman di
derbara êrişên rêjîmê û yên komên nokar
yên ser bi Tirkiye û reaş dorpêçkirina
aboriyê de dibêje: Welatiyên Kurdistana

Sûriyê bi sedema êrîşên berdewam yên
hêzên Rejîma Beşar Esed ji aliyekê ve û
Tirkiye û xulamukên wê ji aliyek din ve û
durpêça abûriyên tund ketine di nav
rewşek pir aloz û dijwar de û jiyana wan
pir zehmet bûye. Parlementerê serbixwe
yê Kurd li parlemana Êraqê derbarê
rewşa penaberên Kurd yên Rojavayê li
Herêma Kurdistanê jî got: Beşek zêde ji
wan aware bûne û bi sedema baran-
barînek zêde di vê dawiyê de rewşa wan
jî pir xirab bûye. Herçend Herêma Kurdis-

tanê berdewam alîkariyê ji wan re dişîne,
lê dîsan beş nake û diviya zêdetir
alîkariyê bide wan, ji ber ku eva erkek
netewî ye li ser mile me. Di dawiya nivîsa
xwe de, Osman bangwazî hikûmeta Êraq
û saziya Ne teweyên Yekbûyî kir û wiha
şirovekir: Herwiha daxwaz ji hikûmeta
Iraq û Komîsiyona Bilind ya Penaberên
Nete wên Yekbûyî dikin ku alikariyên hew -
ce ji wan re bişînin her weke çava ji bo
hemû gorî û penaberên din yên Sûriyê
dişînin. PUKmedia

Mîr Celadet Bedirxan, Cegerxwîn û Navê Sînemxanê

Dr. Mehmûd Osman:Pêwîst e alîkariya Kurdên Rojavayê zêdetir bê kirin

Civînên aliyên siyasî yên
Rojavayê Kurdistanê li Dihokê
berdewam in û herdu alî li ser

pirsa lêvegereke siyasî li hev
kirin. Nûçegihanê Rûdawê ji cihê
civînê ragihand ku saet 20:30

careke din her yek ji Encumena
Niştîmanî ya Kurd li Sûriyê û
TEV-DEM li hev civiyan û li ser
parvekirina kursîyan di lêvegera
siyasî de li hev kirin.

Nûçegihanê Rûdawê got ku
herdu alî li ser parvekirina kur-
siyên di lêvegera siyasî de
gihiştin encamekê û wê 40% ji
ENKSê re be, 40% ji TEV-DEMê
re be, 10% ji hin aliyên ku TEV-
DEM destnîşan bike û 10% jî bo
aliyên ku ENKSê diyar bike.

Nûçegihanê Rûdawê anî

ziman ku îşev wê herdu alî forma
lêvegera siyasî gotûbêj bikin û
sibe jî wê behsa birêvebiriya
xweser bikin. Berî niha ENKS
digot divê parvekirina postan 50
bi 50 be lê TEV-DEMê gotibû divê
40 bi 40î be û 20 jî ji partiyên di
nav birêvebiriya xweser de be lê
ENKSê ew yek red dikir û digot ku
partiyên di birêvebiriya xweser de
nêzîkî TEV-DEMê ne.

Di civînan de herdu alî li 3
xalên sereke gotûbêjan dikin ku
ya yekem destnîşankirina lêveg-

ereke siyasî ye û ya duyem jî
pirsa birêvebiriya xweser e û ya
sêyem jî avakirina hêzeke hevbeş
li Rojavayê Kurdistanê ye.

Tê zanîn ku ev 3 roj in her yek
ji Encumena Niştîmanî ya Kurd li
Sûriyê li aliyekî û Tevgera Civaka
Demokratîk TEV-DEM û partiyên
nêzîkî wê li aliyê din li bajarê
Duhokê di bin serperiştiya serokê
Herêma Kurdistanê Mesûd
Barzanî li hev dicivin da ku
nakokiyên di navbera xwe de
bidawî bînin. Rûdaw

Partiyên Rojavayê li Dihokê li hev kirin (Hat nûkirin)

Nûwar Feqê (BasNews): Li
bajarê Kobanê yê Rojavayê
Kurdistanê şer û
pevçûnên di navbera
şervanên Kurd û çek-
darên DAİŞ’ê de berde-
wam in û şervanên
Kurd karîne çend taxên
bajêr kontrol bikin, ku
vê dawiyê çekdarên
DAİŞ’ê dagîr kiribûn. Li

gor agahiyên hatine bidest
xistin, hêzên YPG’ê li bajarê
Kobanê karîne gundê Mezerea
kontrol bikin ku 5 kîlometre dûrî
rojavayê Kobanê ye. Ji aliyekî
din ve balefirên  şer ên hêzên
hevpeyman gundê Mînas ku
dikeve başûrê rojavayê Kobanê
bombardiman kirin û di encam

de hejmareke zêde ya çek-
darên DAİŞ’ê hatin kuştin.

Fermandeyê Fermandeya
Operasyonên Navendî ya
Artêşa Amerîkayê General
Lloyd Austin di civîneke çape-
meniyê de got: ‘’Ji niha û şûnde
divê zêdetir rêgirî bê kirin daku
terorîst ji Ewropayê neçin nav

DAİŞ’ê li Sûriye û İraqê.’‘
General Lloyd Austin wiha

axifî: ‘’Armanca êrîşên me li
İraq û Sûriyê jinavbirina DAİŞ’ê
ye, êrîşên me yên li Kobanê jî
bo ser baregahên DAİŞ’ê
kêmkirina zexta wê grûbê ye li
ser İraqê. DAİŞ hewl dide wî
bajarî bigire, loma me êrîşên
xwe yên ser DAİŞ’ê li Kobanê
zêde kirine.’‘

Siyasetmedarê kurd Hemeyê Hacî
Mehmûd behsa sohbeteka xwe û
hevserokê PYD-ê Salih Mislim dike û dibê-
je Salih Mislim jê re got: "Ez diçûm kû ji min
re digotin here piştgiriya başûrê Kurdistanê
û Barzanî ji xwe re garantî bike." Hemeyê
Hacî Mehmûd behsa sohbeta xwe û Salih
Mislim dike û dibêje Salih Mislim jê re got: 

— Ez li gelek cihan geriyam û digel
gelek heval, şexsiyet û kesayetiyên siyasî
yên başûr, bakur û rojava jî civiyam lê belê
min nekarî ji bo Kobanê piştgiriyekê peyda
bikim. Yên me bi xwe jî ku soz dabûn min

û digel min hatin da xelkê qane bikin, mix-
abin nekarîn karekê konkret ji bo Kobanê û
rojava bikin. Herî dawiyê ez digel Tirkiyeyê
civiyam û min nekarî hîç tiştekî li wan bidim
qebûl kirin. 

— Hindik mabû ku rojava ji destê me
biçe. Her cihê kû ez diçûmê daxwaza pişt-
giriya başûr yanî Barzanî li min dikirin.
Dema min dît ku Barzanî bêyî ku ji me re
bibêje arîkariya xelk û şervanên Kobanê kir
min biryar da ku hêdî em nebin eskerê
tikesî û em bi xwe xizmeta hevdu bikin.
Lewra me biryar da ku li gor usûlê digel

hêzên dî yên rojava
kom bibin û em di bin
çavdêriya Barzanî de
civiyan. 

— Di hevdîtina min
ya yekê de ku ez
seetekê digel Barzanî
rûniştim ji min re got
heger hûn li hev nekin jî
ez dê arîkariya we
bikim ji ber Daiş li dijî
doza miletê kurd e û ne li dijî aliyekî tenê
ye. Hemeyê Hacî Mehmûd dibêje wî jî
pîrozbahî li vê helwêsta kurdên rojavayê
Kurdistanê kir û got ew hêvî dike ku kurdên

rojava bigihîn netîceyekê da hemî aliyên
kurdî bikarin bi hev re rûbirûyê dijminên
miletê kurd bibin û netewe û xaka Kurdis-
tanê di vê qunaxê de biparêzin.Nefel

BasNews (Hewlêr): Îro şandeke Par-
lamentoya Kurdistanê ku ji endamên
hemû fraksyonan pêk tê, serdana bajarê
Riha yê Rojavayê Kurdistanê dike û bir-
yar e sibe kampek bi navê kampa Parla-
mentoya Kurdistanê bo koçberên
Kobanê bê vekirin. Derbarê serdanê de
Parlamenter Amîne Zikrî ji BasNewsê re
got: ‘’Piştî rûniştinên Parlamentoya Kur-

distanê û gotûbêjkirina raporta wê
komîteya ku serdana Kobanê kiribû, îro
komîteya Parlamentoya Kurdistanê ser-
dana bajarê Riha dike û sibe kampa Par-
lamentoya Kurdistanê li Pirsûsê bo
koçberên Kobanê yê Rojavayê Kurdis-
tanê tê vekirin.’‘

Amîne Zikrî wiha axifî: ‘’Kampa Par-
lamentoya Kurdistanê 260 malbatên

koçber ên Kobanê li xwe digire, herwiha
şanda Kurdistanê alîkarî jî ligel xwe
biriye daku li ser koçberên Kurd belav
bike.’‘ Hêjayê gotinê ye berî du hefteyan
şandeke Parlamentoya Kurdistanê ser-
dana koçberên Kobanê yên li Bakurê
Kurdistanê kiribû û ji wir jî derbasî bajarê
Kobanê bûbû û ji nêzîk ve rewşa bajêr
şopandibû û raportek amade kiribû. Piştî
vegerê ew raport li Parlamentoya Kur-
distanê hat gotûbêjkirin.

Li Kobanê şervanên Kurd derbeyên dijwar li DAİŞ’ê didin

“Hindik mabû ku rojava ji destê me biçe“

Parlamentoya Kurdistanê li Pirsûsê kampekê ji koçberan re vedikewww.a
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Serokê Herêma Kurdistanê
Mesûd Barzanê da xuya kirin ku
wî weku çawa ji bo Hewêlê
alîkarî û piştgirî ji civaka
navdewletî xwest bi heman
giraniyê ji bo Kobanê banga
alîkariyê ji civaka navdewletî kir
û diyar kir ku pêdiviya şervanên
Kurd li Kobanê bi yarmetî û
alîkariyê heye. Serokê Herêmê
di hevpîvenek ligel rojnama Bild
a Alman got: Weku çawa min ji
civaka navdewletî xwest pişt-
giriyê bidin me ji bo parastina
Hewlêrê bi heman şêweyê ji bo
Kobanê jî me alîkarî ji civaka
navdewletî xwest, û niha bal-
afirên şer  li Kobanê li dijî DAIŞ
êrişan pêk tînin, lê pêdiviya şer-
vanên Kurd ên bergirî li Kobanê
dikin bi alîlkariyê heye û divê

civaka navdewletî bêtir alîkarî û
yarmetiyê bide şervanên Kurd,
tar ê li ber DAIŞ bigre. Derbarê
helwesta Tirkiyê de jî Barzanî
got: Tirkiyê welateke girînge û ji
bo rizgar kirina Kobanê Emerî-
ka dikarê ligel hevkar be, DAIŞ
ne bitenê ser bi Kurd de metirsî
çêdike lê gef li ewlehiya hemû
navçeyê û cîhanê dixwe, her
wiha tekez li ser wê yekê kir ku
divê rê li jêderên DAIŞ ên
darayî û hatina şervanên biyanî
berve Sûriyê û Êraqê ve bête
girtin. Barzanî da xuya kirin ku
divê şerê li dijî DAIŞ têkirin
berjewendiyên jiyostratejî têkilî
hev nekin û wiha pê de çû: Kurd
dixwazin di nav aştiyê de ligel

Tirkiyê jiyan bikin, nirxên me
yên hevbeş hene, divê em ligel
yek li dijî gefên DAIŞ
rawestin, ev rêxistina
terorê ne bitenê dujimê
Kurd de, ew dujimatiya
hemû navçeyê dike, divê
aliyên sereke li navçeyê
bête bibandor li dijî gefên
DAIŞ. Sebaret bi hêzên
bejahî de di şer de Barzanî
got: Ez ne bawerim ku
pêdiviya Kurdistanê bi hej-
marek din ji leşkeran heye,
em bi hêzên pêşmerge
dikarin vê şerî birêve bibin, lê
divê çek û perwerdeya pêwsît ji
bo pêşmerge bête kirin û
rêkirin, rewş li Sûriyê dijwartire,

divê hêzên li wê deverê xwedî
stratejiyeke baştir bin li hev

bikin ta karibin DAIŞ têk bibin, ji
aliyê me ve pêdiviya me bi
çekên pêşketî hene weku tang,
top û çekên dijî tang û maşînên

zirxî, divê hevpeymana
navdewletî ya serpereştiya serê

li dijî DAIŞ dike alîkariya
me bike. Bi mijara ka
welatên rojava çawa
alîkariyê pêşkêş bike,
Barzanî got: Ji ber ew
alîkariyên Almanya pêşkêş -
kirin ev spasî li Almanya
dikin, ger Almanya wer
berdewam be di pêşkêşkiri-
na çekên pêşketî  û perw-
erdekirina hêzên pêû -
merge, emê karibin DAIŞ
lawaz bikin û ber alî bikin,

divê xelk ji hovîtiya DAIŞ bêne
rizgar kirin, planên DAIŞ ên hov
û xûn rêj hene divê rê li ber bête
girtin. PUKmedia 

BasNews (Hewlêr): Sek re te -
rê Giştî yê Wezareta Pêşmerge
ya Kurdistanê Cebar Yawer got,
ew li Herêma Kurdistanê nêzîka
3 hezar Pêşmergeyên girêdayî
ENKS’ê ku li Rojavayê Kurdis-
tanê çalak e, perwerde dikin.
Sekreterê Giştî yê Wezareta
Pêşmerge ya Herêma Kurdis-
tanê Cabbar Yawer da zanîn ku
perwerdeya leşkerî didin hêzên
çekdar ên girêdayî Encûmena
Niştimanî ya Kurd li Sûriyê
(ENKS) daku alîkariyê bidin
Kurdên Roja vayê Kurdistanê.
Derbarê mijarê de Cebar
Yawer ji AA’yê re axifî û got: 'Em
li Herêma Kurdistanê nêzîka 3
hezar hêzên çekdar ên girêdayî

ENKS’ê ku li Rojavayê Kurdis-
tanê çalak e, perwerde dikin.

Eger Partiya Yekîtiya Demok -
ratîk (PYD) û partiyên din ên
siyasî li hev bikin dê Pêşmer -

geyên Rojava biçin Sûriyê tevlî
şer bibin.' Yawer derbarê şerê li
dijî DAİŞ’ê de jî agahî dan û da
zanîn ku dema ew di rewşa
parastinê de bûn DAİŞ’ê gelek
navçe dagir kirin, ji ber vê yekê
Pêşmergeyên Kurdistanê po -
zisyon û stratejiya xwe ya şer
guhertin û ketin rewşa êrîşkir-
inê. Yawer wiha axifî: ‘‘Bi saya
guhertina pozisyonê me nav -
çeya Rebîe, Mexmûr, Giwêr,
Dîbege, Bendava Mûsilê, beşe -
kî Zûmar, derdora Duzxurmatû,

bajaroka Amîrlî, Silêmanbeg û
gelek cihên li qûntara Çiyayê
Hemrînê ji destê DAİŞ’ê derx-

istin.’‘ Yawer diyar kir ku wela tên
wek Amerîka, Îtalya, Awustralya,
Fransa, Qanada, Lîtvanya,
Macaristan, Bulgaristan, Mîrek-
tiyên Yekîtiya Ereban, Erebis-
tana Siûdî û Urdinê alîkariya
çekan dane û got: 'Berê jî Birêz
Barzanî gotibû ku Tirkiyê ji
Pêşmergeyan re çek şandine.
Lê belê em li benda alîkariyeke
hê mezintir û zêdetir bûn.' Yawer
da zanîn ku ji bo bikaranîna çek,
amûrên ji bo lêgerîna mayinan û
antîtankên ku welatên dost ji
wan re şandine, ew niha
Pêşmergeyan perwerde dikin û
wiha pêde çû: ‘‘Em dê li gor

madeya 140 a Destûra Bingehîn
a Iraqê tevbigerin û heta ku em
tevahiya axa Herêma Kurdis-
tanê rizgar bikin dê têbikoşin.’‘
Hêjayê gotinê ye Partiyên ku di
bin banê ENKS’ê de ne li
Rojavayê Kurdistanê çalak in. Ji
aliyekî din ve Serokê Herêma
Kurdistanê Mesûd Barzanî li
Dihokê ligel Hevserokê Partiya
Yekîtiya Demokratîk (PYD)
Salih Muslim, nûnerên Encûme-
na Niştimanî ya Kurd li Sûriyê
(ENKS) û Tevgera Civaka
Demokratîk (TEV-DEM) civiya.
Tê çaverê kirin ku hemû hêzên
Rojavayê Kurdistanê bigihin
rêkeftinekê û hêzeke hevbeş bo
Rojava pêk bînin.

Nûwar Feqê (Hewlêr): Piştî wêya
Serokê Herêma Kurdistanê Mesûd Barzanî
biryar da ku çek û teqemenî ji şervanên
Kobanê yê Rojavayê Kurdistanê re bên
şandin, heta niha ji xeynî çekan tu hêzeke
Pêşmerge neçûye Kobanê. Di vê derbarê
de çavka niyeke taybet ji BasNewsê re

eşkere kir ku hinek çek û teqemenî ji Herê-
ma Kurdistanê bi rêya balefirê gehiştine
şervanên Kobanê daku bajarê xwe bi wan
biparêzin û şerê çekdarên DAİŞ’ê pê bikin.
Derheqa şandina Hêza Pêşmerge de jî bo
bajarê Kobanê yê Rojavayê Kurdistanê,
heman çavkaniyê got: ‘’Heta niha tu hêzeke

Pêşmerge neçûye Kobanê, ji ber divê
Tirkiye rê bide heta Pêşmerge bikaribin
biçin Kobanê û her dema rêkeftin hat kirin
Pêşmerge amade ne biçin û berevaniyê li
Kobanê bikin.’‘ Hêjayê gotinê ye BasNews
yekem malper bû ku biryara Serokê Herê-
ma Kurdistanê Mesûd Barzanî belav kir ku
çek û teqemenî ji şervanên Kurd ên
Kobanê re tên şandin.

Hoşmend Sadiq (Hewlêr): Wezareta
Ewqaf û Karûbarê Olî ya Kurdistanê rage-
hand ku ji ber baran û sermayê pirsgirêk ji
koçberên Herêma Kurdistanê re çêbûne û
wezaretê jî biryar daye mizgeft û dêran li
ber koçberan veke. Di vê derbarê de
Rêveberê Ragehandina Wezareta Ewqaf
û Karûbarê Olî ya Kurdistanê Merîwan
Neqişbendî ji BasNewsê re got: ‘’Ji ber
baran, bayê reş û hatina demsala ser-
mayê beşek ji koçberên li Herêma Kurdis-
tanê rûbirûyê pirsgirêkan bûne û di

rewşeke xirab de dijîn.’‘ Neqişbendî wiha
axifî: ‘’Li ser daxwaz û pêşniyara hej-
marek kesa yetiyên olî, rewşenbîr û rêx-
istinên civaka sivîl ên Kurdistanê û piştî
pirs û şêwra ligel Yekîtiya Zanayên Olî ya
Kurdistanê û Lijneya Fetwayê, Wezîrê
Ewqafê û Karûbarê Olî Kemal Muslim fer-
man da hemû rêveberiyên Ewqafê daku
ligel îdareyên sînorê xwe bicivin û mizgeft
û dêran ji koçberan re vala bikin. Bi tay-
betî salonên taziyan û helkeftên olî bi
awayekî demkî vekin heta kamp ji koçber-

an re tên avakirin.’‘ Neqişbendî da zanîn
ku berî niha jî mizgeft û dêr li ber koçber-
an hatibûn vekirin û axaftina xwe wiha
qedand: ‘’Niha ji ber baran, serma û
rewşa xirab a koçberan li kampan, ev
daxwaza han zêdetir ji caran li Wezareta
Ewqafê tê kirin. Di çend rojên borî de jî ji
ber şepoleke bihêz a baranê, careke din
rewşa hejmarek koçber ên li kampan têk
çûye û pêdiviya wan bi cih heye.’‘

Rawangeha mafê mirovan a
Sûrî da xuya kirin ku Yekîneyên
parastina Gel YPG`ê li Kobanê
di şerê li dijî rêxistina terorê
DAIŞ pêşve diçe û avahiya
Radyo ji ji destê DAIŞ derxist,
her wiha şervanên YPG`ê li
Serêkaniyê yek jê mîr 7 çete
kuştin. Rawangehê da xuya
kirin ku DAIŞ hewlda ji aliyê
kaniya Ereban ve êrişî bi ser
YPG`ê bike lê kete fexkeke
YPG`ê  û 8 çekdarên DAIŞ di
encamê de hate kuştin.

Her wiha hate ragihandin ku
li başûrê Kobanê jî şer û
pevçûnên dijwar di navber
YPG`ê û çeteyên DAIŞ de
birêve diçin, ji aliyê xwe ve
rawangehê tekez kir ku YPG`ê
avahiya Radyo ya dikeve
rojavayê Kobanê bidest xist,
her wiha da xuya kirin ku hêaja
balafirên şer ên hevpeymanên
navdewletî bi ser esmanê
Kobanê de digerin. Ji aliyê xwe
ve biryargeha navnedî ya
artêşa Emerîka îro şemiyê ragi-

hand ku balafirên şer ên Emerî-
ka 6 êriş bi ser baragehên DAIŞ

li Kobanê pêk anîn û di encamê
de gelek maşîn û baragehên

DAIŞ bi kartîne rûxandin û jinav
birin û da xuya kirin ku balafirên
şer li devera Hesekê Şedadê
stasyoneke petrolê ku DAIŞ bi
kar tîne kire armanc û rûxand.

Li bereya Serêkaniyê jî li
gorî agahiyên ku ji Navenda
Çapemeniya YPG’ hatine wer-
girtin, li Rojava û Başûr roja -
vayê bajarê Serêkaniyê operas -
yona ku şervanên YPG`ê  ji 11
Cotmehê hatibû destpêkirin
dewam dike. Di çerçoveya
operasyonê de hêzên YPG’ê
duh piştî nîvroj li ser rêya
gundên Dehma û Rawiya tirim-

pêleke çeteyan bi temamî
rûxandine. Her wiha li hemberî
komên çete yên ku ji bo
alîkariyê hatine, hêzên YPG’ê
rê li pêşiya wan girtin. Hêzên
YPG’ê di heman demê de li dijî
çeteyên ku li Rawiya kombûne
çalakiyek pêk anîn. Îro sibehê jî
koma çete ku li ser rêya
Dehma-Rawiya li derdora ben-
zînxaneyekê civiyabûn hatin
hedef girtin. Bi qasî ku hatiye
tesbîtkirin di nava 24 demji -
mêrên de yek jê serçete ku bi
navê emîr tevdigerin bi giştî 7
çete hatine kuştin. PUKmedia

Şiwan Berzencî (Hewlêr):
Hinek koçberên Kobanê
gehiştin Hewlêrê û berpirsekî ji

Parêzgeha Hewlêrê jî eşkere kir
ku li bende nê 100-150 hezar
koçberên Kobanê yê Rojavayê
Kurdistanê werin Hewlêrê.

Berpirsê Ragehandina Pa -
rêzgeha Hewlêrê Hemza
Hemdî li ser hatina koçberên
Kobanê ji BasNewsê re axifî û
got: “200 malbat ji koçberên

bajarê Kobanê yê Rojavayê
Kurdistanê gehiştine Hewlêrê û
li kampa Kewirgoskê hatine
bicîh kirin. Herwiha Parêzgarê
Hewlêrê Newzad Hadî ligel
Komisyona NY’ê seredana van
koçberan kirin daku bizanin ka
çi ji wan re pêwist e.”

Li ser êrişên DAÎŞ’ê xelkê

Kobanê hemû koçber bûn û berê
xwe dan  Bakurê Kurdistanê û
Serokê Herêma Kurdistanê
Mesûd Barzanî jî biryar da ku
koçberên Kobanê werin Hew lêr
û piştî vê biryarê Ko baniyan berê
xwe dan Başûrê Kurdsitanê û tê
gotin ku heta niha 8 hezar
Kobanî hatine Başûrê Kurdis-

tanê. Hemdî got ku texmîn dikin
100-150 hezar ji koçberên
Kobanê werin Hew lêrê û axafti-
na xwe wiha qe dand: ‘‘Ji bo em
bikaribin pêş waziya wan bikin,
me dest bi amadekariyan kiriye.
Emê kampên heyî mezin bikin û
xizmeta pêwist bighînin wan
beşên nû yên kampan. Niha 650
hezar koçber li Hewlêrê tên
hewan din.”

Barzanî; Weku çawa ji bo Hewlêrê min piştgirî xwest bo Kobanê jî min xwest

YPG`ê li Kobanê avahiya Radyo bi dest xist û 15 çete kuştin

Bi hezaran koçberên Kobanê tên Hewlêrê

Wezareta Pêşmerge 3 hezar Pêşmergeyên ENKS’ê perwerde dike

Heta niha tu hêzeke Pêşmerge neçûye Kobanê

Mizgeft û dêr li ber koçberan tên vekirin
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' T i  ç e k d a r e k î  D A Î Ş ê  l i  
nav  Koban î  de  nemaye '  

Hevserokê Tevgera Civaka Demokratîk
(TEV-DEM) li Kobanî Ome Elûş ragihand, ti çek-
darekî DAÎŞê li nav bajarê Kobanî de nemaye

tenê li rojhilat û başûrê bajêr şerekî sivik heye.
Elûş her wiha got, lê li gorî agahiyên ku ketiye
destê wan DAÎŞ dîsa xwe amade dike ku êrişî
Kobanî bike. Hevserokê TEV-DEMê Omer Elûş
ji nav bajarê Kobanî ji Rûdawê re got, îro rewşa
Kobanî pir kerr û aram e û top û êrişên DAIŞê bi
temamî hatine sekinandin. Ome Elûş da zanîn
ku ti çekdarekî DAÎŞê li nav bajêr de nemaye û
got, lê şervanên YPG û YPJê pir bi tedbîr li nav
bajêr digerin ji ber ku îhtimala wê heye
nîşanavêjên DAÎŞê xwe li nav malan de veşart-
ibin yan jî mal bombe kiribin. Elûş her wiha diyar
kir ku şer û pevçûn jî pir kêm bûye tenê li rojhi-
lat û başûrê Kobanî şerekî sivik heye. Li gorî
agahiyên Elûş, heta niha jî Kaniya Ereban, Girê
Ereban û Girê Miştenûrê, ku li derveyî bajêr in,
di destê DAÎŞê de ne.

E n c u m e n  a s a y î ş a  N Y  
daxwaz kir operesyona bi 
ser DAIŞ berferehtir bibe

Encumena asayîşê ya NY bi beyannameyekê
daxwaz kir ku operesyona li dijî rêxistina terorê
DAIŞ li Sûriyê û Êraqê bête berfereh kirin. Encu-

menê bang li civaka navdeletî kir ku li gorî yesa û
zagonên navdewletî divê bêtir piştgirî li hikûmeta
Êraqê û hêzên ewlekariyê ya Êraqê di şerê li dijî
rêxistina terorê DAIŞ de, bête kirin. 

Ji aliyê xwe ve serokê Emerîka Barak Obama
di hevdîtineke xwe de li gel serfermandarên
artêşên 20 welatên ku beşdarî hevpeymana
Emerîka serperştiya wê dike got: Ew ji ber
pêşveçûna rêxistina terorê DAIŞ li Kobanê û
rojavayê Lraqê nîgerane. Encumena asayîşa NY
tekez li ser wê yekê kir ku divê rêxistina terorê
DAIŞ jinav bête birin û ew şêwaza hov ya pê
tevger dike ji holê bête rakirin. PUKmedai

Navên tirkî hatin rakirin!
Meclîsa Şaredariya Îpekyolu ya Wanê

vergerandina navên 26 taxan bi piraniya dengan
pesend kir. Meclîsa Şaredariya Îpekyoluyê îro

daxwaza Encûmana Avahiyê ya vergerindina
navên kurdî yên 26 taxan giredayê navçeyê
nirxand. Piştî ku daxwaz hat nîqaşkirin bi
piraniyan endamên meclîsê yên DBP û AK Par-
tiyê hat pesend kirin. Navên taxên hatin guhartin
ev in: Aritoprak-Zeranis, Aşagiçitli-Poxazik,
Aşagigolalan-Hespişatajor, Baklatepe-Xino, Bak -
raçli-Heftkilise, Çalimli-Aranik, Degirmenarki-
Kêçanis, Degirmenköy-Derman, Dereustu-Anzaf,
Erçek-Arçak, Govelek- Îrmanis, Ilikaynak- Çer-
mik, Irgat-Melava, Karakoç-Lîm, Karbuzalani-
Zivandanis, Kavuncu-Çorevanis, Kaymakli-Kur-
dûvan, Ke venli-Şûsanis, Kiratli-Lamizgirt, Köşe-
başı-Farîx, Ortanca-Siyawan, Sarmaç-Kopanis,
Yalınağaç-Adiyeman, Yatiksirt-Mêndan, Yukari-
guneyce-Mezrok ve Yukarigolalan-Hepişatajêr.
Şaredar dê biryara meclîsê ji bo pejirandinê
bişîne Parêzgariya Wanê. “Paketa Demok rasiyê”
ya ji beriya niha Hikûmeta Tirkiyeyê derxistî
destûr dabû ku navên dema serokomariyê de
hatin guhartin vegerînine navê berê.(Rûdaw)

BasNews (Navenda Nûçeyan):
Serokê Herêma Kurdistanê ragihand
ku, wek çawa ji civaka navdewletî
xwestiye ku alîkariya Hewlêrê bike, bi
heman awayî daxwaza alîkariyê ji bo
Kobanê jî kiriye. Di hevpeyvînekê de
ligel rojnameya Bild a elmanî, Serokê
Herêma Kurdistanê Mesûd Barzanî
ragihand ku, pêwîstiya şervanên Kurd
ên ku bergiriyê li Kobanê dikin, bi
alîkariyê heye û got: “Pêwîste civaka
navdewletî alîkariyên zêdetir û mezintir
ji pêşkêşî wan bikin” da DAIŞ nikaribe
wî bajarî dagîrbike. Derbarê helwesta
Tirkiyê de, Barzanî diyar kir ku, Tirkiyê
welatek girîng e, dikare ligel Amerîkayê
hewlên zêdetir bo rizgarkirina Kobanê
bidin, “Ez di wê baweriyê de me ku,
DAIŞ ne bitenê gefeke li ser Kurdan, lê

belê li ser asayişa navçeyê û cîhanê
bigiştî ye.” Herwiha Barzanî tekez kir

ku, Pêwîste hevahengî ji bo rêgirtin li
karînên darayî yên DAIŞê û rêgirtin ji
çûna çekdarên biyanî bo Sûrî û Iraqê
bikeve rojevê de.” 

Li ser peywendiya Tirkiyê û Kurdan

jî Barzanî zêdetir got: “Kurdan
diyarkirine ku ew dixwazin bi aştî û
biratî ligel Tirkiyê bijîn û her du alî jî
berjewendiyên wan ên hevbeş hene û
pêwîste bi hev re li dijî êrîşên DAIŞê
rawestin.” Serokê Herêma Kurdistanê,
wek ku di çend boneyên cûda de ragi-
handibû, di vê hevpeyvînê de jî tekez
kir ku “Di baweriya min de pêwîstiya
Kurdistanê bi hêzên leşkerî yên biyanî
nîne, em bi rêya Pêşmergeyên xwe vî
şerî dikin, eger çekên giran û perw-
erdeya leşkerî ya baş ji wan re were
pêşkêşkirin, dê stratejiyeke baş bo
Hêzên Pêşmerge li şerê DAIŞ peyrew
dike.” DI dawiyê de Barzanî spasiya
hemû welatên rojava kir, ên ku alîkariya
Hêzên Pêşmerge kirine, bi taybetî jî
welatê Elmanya.

Lijneya bilind a nasandina
jenosîda Kurdên Êzîdî û
pêkhateyên netewî û olî yên
dine çendîn belgeyên
jenosîdê didin dadgeha
tawana navdewletî. Di vê
derbarê de wezîrê karûbarê
şehîdan û endalkiriyan û
serokê lijnewyê Mehmud
Hacî Salih ragihand ku li ser
biryarekî encûmena wezîran
lijneya me pêk hat û lijneya
me kar li ser dosyeya
jenosîdê kiriye û çendîn

belge hatine komkirinê. 
Weîzrê karûbarê şehîd û

ebfal kiriyan di kongireyekî
rojnamevanî de got. Em ev

belgeyên ku me komkirine
radestî dadgeha tawana
navdewletî li Lahayê dikin û
em li benda wê yekê ne ku

em bikarin dosya jenosîda
Kurdên Êzîdî li navendên
navdewletî bilivînin û jib vê
mebestê jî lijneya me serdana
Lahayê dike. Mehmud Hacî
Salih got jî: Bi heman
mebestê jî lijneya bilind a
nasandina jenosîda Kurdên
Êzîdî dê serdana parlemana
Yekîtiya Ewrupa bike û ji wir jî
serdana encûmena mafên
mirov li Cinêvê jî dikin taku
wan raportan pêkêşî cihên
pêwendîdar bikin. PUKmedia

AVESTA KURD - Îro
hevserokê PYD Salih Mislim
li Duhokê ligel rayedarên
Emerîkî civiya. Hevdîtin di
demeke wiha de pêk hat, ku li
Duhokê li di navbera ENKS û
PYD de birêve diçe. Ji 14 vê
mehê ve li Duhokê li otêla Dil-
shad Palace, her du alî di bin
çavdêriya serok Barzanî di
civînê de û dixwazin di nava
hev de protokoleke xebateke
hevbeş îmze bikin, bi taybetî
di warê îdarekirina rojavayê

Kurdistanê û hêzeke eskerî
ya hevbeş de. Îro saet 13.50
dema Hewlêrê Salih Mislim ji
otêlê derket û çû bi şandeke
Emerkî re civiya. Hinek jêder-
an ji AVESTA re diyar kirin ku
Emerkiyan ji PYD xwestine
ku her tiştî bi hemahengî ligel
serokê herêma Kurdistanê
Mesûd Barzanî bikin, û eger
ew û aliyên din yên Kurd li
hev bikin ewê jî ji aliyê xwe
ve bibin alîkar. Her wiha raye -
darên Emerîkî diyar kirine ku

nabe PYD tekalî li rojavayê
destelatdar be û aliyên din

yên siyasî berteref bike. Yek ji
xalên din jî pêwendiya PYD û
rêjîma Sûriyê bû ye, Emerîka

dilsariya xwe li hember wan
pêwendiyan anîye ziman.
Her wiha berî niha rayedarên
Emerîkî û Ewropî ji nûnerên
Encumena Niştimanî ya Kurd
li Sûriyê gotine hêza xwe
bikin yek emê jî alîkariya we
bikin. Berdevka wezareta
derve ya Emerîka Jen Psaki
gotibû, hefteya derbasbûyî
raste rast ligel PYD hevdîtinû
pêk anîne. Hevdîtina li
Duhokê ya di navbera Salih
Mislim û şanda Emerkî de li
ser daxwaz û navbêkariya
serok Barzanî de çêbû.

BasNews(navenda Nûçe -
yan): Fermandeyê Hêzên
Amerîka li Rojhilala Navîn
ragihand ku, hêzên Iraqê di
şerê li dijî çekdarên DAIŞê de
pêşve diçin, lê bi dest xistina
serkeftineke mezin demek
dirêj dive. Di vê derbarê de,
general LIoyd Austen di kon-
feransekî rojnamevaniyê de
got: ``Artêşa Iraqê niha hin
pêngav avêtine ji bo ku wan
zeviyan bistinîn ku ji destd-
abûn``. Herwiha general
Austin derbarê  operasyonên
Pêşmerge li derdora benda-
va Mûsilê û kontrolkirina
Rebî`e de got:``Bêguman

êrîşên ezamnî yên Amerîka û
Hevpeymanan li dijî DAIŞê li
Iraq û Sûriyê, bandor li ser
livînên çekdarên  rixistinê
dikin, êdî nikarin bi hejmreke
pir li hev bicivin û êrîş bikin
yan bilivin û kontrolkirina
bendava Mûsilê û Rebîe jî
nimûneya herî başe``. Der-
barê êrîşên ezmanî yên
Hevpeymanan bo ser bajarê
Kobanê  yê Rojavayê Kurdis-
tanê  jî, Austin got:``Ew êrîş
bi encambûn, ji ber ku êrîşên
DAIŞê bûne sedema ku  hej-
mareke pir ji armancan bo
balafiran dirust bibin``. Herwi-
ha balkişande ser wê yekê

ku`` Di dema çend rojên burî
de çekdarên DAIŞê berde-
wambûn bi hatin berve bajarê
Kobenê, eger  di hatinê de
berdewambin û aramancan
bo balafran dirust bikin, wê
demê bêguman têkiliyê ligel
armancan dikin``. Generla
Austin ev yek jî anî ziman û
got:`` Egereke mezin heye ku
bajarê Kobanê bekive destê
çekdarên DAIŞ`ê, lê şer-
vanên Kurd karekî baş kirine,
ew dicengin ji bo bi dest xisti-
na wan zeviyên ji destd-
abûn``. Derbarê perwerdeki-
rina çekdarên mixalefeta
Sûriyê de wç generalê

amerîkî wiha aşkere kir:`` Li
gor bîr û bawriya min pilana

perwerdekirin 5 hezar çek-
darên mixalefeta Sûriyê ji
aliyê Amerîka ve pilaneke
lojîkî ye, lê tiştê herî girîng
ewe, em bizaninbin di heya-
ma 8 mehan heta salekê  de
DAIŞ`ê wê berve ku biçe``.  

Diyako Murad (BasNews):
Hat ragihandin ku li ser binge-
ha zaniyariyên şervanên Kurd
ên li Kobanê, balafirên
hevpeymaniya navdewletî
pêgehên çekdarên DAIŞê li wî
bajarî bombebaran dikin.

Çavkaniyekê ji artêşa
Amerîka ragihand ku, ji bo
encamdana operasyonên
ezmanî li dijî pêgehên çek-
darên DAIŞê li bajarê Kobanî
yê Rojavayê Kurdistanê û
gundên derdora wê, heva-
hengî di warê zanyariyan de
navbera artêşa Amerîka û şer-

vanên Kurd ên li Kobanê şer
dikin heye, li gor nûçeyeke
televîzyona CNN a amerîkî.

Çavkaniyê ku nexwestiye
navê wî aşkere bibe, tekez kir
ku zaniyariyên ku şervanên
Kurd didin Amerîkayê alîka -
riyeke zêde dane operasy-
onan da armancên xwe li ser
erdê bi hûrî bombebaran
bikin. Roja 10ê Îlona burî,
Serokê Amerîka Barack
Obama stratejiya ji nav birina
DAIŞê aşkere kir, ji bo pêkanî-
na armancên wê stratejiyê jî
hevpeymaniyeke navdewletî ji

40 welatî hat pêkanîn, ku niha
bi rêya operasyonên ezmanî

pêgehên çekdarên DAIŞê li
Sûriyê û Iraqê bombebaran
dikin, bi taybet pêgehên rêx-
istina navburî li bajarê Kobanê
û gundên derdora wê.

Derbarê awayê veguhesti-

na wan zaniyariyan navbera
şervanên Kurd û Amerîkayê
de, wê çavkaniyê aşkere kir
ku, şervanêna Kurd zanyan-
riyan li ser cihê mayîna çek-
darên DAIŞê dighîne naven -
dên taybet bi xwe li Sûriyê û
Iraqê, ji wê de jî bo leşkerîn
amerîkî, yên li Hewlêrê bicih
bûne, tên veguhesin, li ser
bingeha wan zaniyariyan jî
balafirên hev pey  maniya
navdewletî arman cên xwe
bombebaran dikin. Wezareta
Bergirî ya Amerîka (Pentagon)
jî red kir ku ti daxuyaniyê li ser
vê pirsê neda. basnews.com

Barzanî: Pêwîstiya şervanên Kurd ên Kobanê bi alîkariyê heye

Belgeyên jenosîda Êzîdiyan bo dadgeha navdewletî tên şandin

FALŞ: Salih Mislim ligel Emerîkiyan rûnişt

Amerîka agahiyan ji şervanên Kurd werdigire

Generalekî amerîkî berxwedana şervanên Kurd bilind nirxand
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BasNews (Dihok): Serokê Herêma
Kurdistanê Mesud Barzani li Dihokê
pêşwazî li şandeke Amerîkayê kir ku
pêk hatibû ji Şêwirmendê Konseya
Ewlekariya Netewî Tony Blinken û
Cigirê Wezîrî Dervê bo Karûbarê Îraq û
Îranê Bret McGurk. Di civînê de behsa
Kobanê û êrişên ser baregahên DAÎŞ’ê
li Kobanê hat kirin. Derbarê civînê de
Bret McGurk di Twittera xwe de nivîsiye
ku civîna wan li gel Serokê Herêma
Kurdistanê 3 saetan berdewam kiriye û
behsa rewşa Kobanê û çawaniya
bombe barankirina DAÎŞ’ê li Kobanê û
encamên wan êrişan kirine. Berpirsê
Peywendiyên Derve yê Partiya
Demokrata Kurdistanê (PDK) Hêmin
Hawramî jî li ser Twittera xwe wiha
belav kiriye ku ew jî beşdarî cîvîna
Serokê Herêma Kurdistanê Mesûd
Barzanî û şanda Amerîkî bûye. Serok
Barzani û Şanda Amerîkî di demekê de
civiyan ku ev mehek dibe bajarê
Kobanê yê Rojavayê Kurdsitanê ji aliye
DAÎŞ’ê ve hatiye dorpêç kirin û di

navbera çekdarên DAÎŞ’ê û şervanên
Kurd de şerekî dijwar heye û hêzên

hevpeymanan jî li Kobanê bê navber
êrişên binke û baregahên DAİŞ’ê bom-
bardiman dikin.  Ji aliyekî din ve du roj
e li bajarê Dihokê di navpera Encûme-
na Niştimanî ya Kurd li Suriye (ENKS) û
Tevgera Civaka Demokratîk (TEV-
DEM) de civin tên kirin ji bo çareserkiri-
na pirsgirêkên di navbera herdu aliyan
de. Berî niha BasNewsê eşkere kiribû

ku Amerîkayê merc danîye pêşiya
aliyên Kurd yên Rojavayê Kurdistanê ji

bo alîkariya leşkeri bide wan û ew
merci jî ew e ku divê aliyên Kurdî li
Rojavayê Kurdistanê hêzeke hevbeş
pêk bînin. McGurk di Twittereke din de
nivîsandiye ku li Bexdayê ligel
berpirsên İraq civiya ye û Hêzên
Hevpeymanan li Kobanê 4 êrişên
esmanî birine ser baregah û binkeyên
DAÎŞ’ê li li bajarê Kobanê.

BasNews (Bexda): Di
rûniştina îro de Parlamen-
toya İraqê bawerî da wezîrê

navxwe û berevaniyê yê
İraqê û wezîrên Kurd jî
sonda yasayî xwarin.

Di rûniştina îro (18.10. -
2014) de Parlamentoya İraqê
bawerî da Mehemed Eban
wek wezîrê navxwe û Zalid
Ubêdî wek wezîrê bere-
vaniyê yê İraqê. Di heman
rûniştinê de Dr. Roj Nûrî
Şaweys wek cîgirê serok -
wezîrê İraqê, Hoşyar Zêbarî
wek wezîrê darayî, Firyad
Ruwandizî wek we zîrê
rewşenbîrî, Derbaz Mi hemed
wek wezîrê koç û koçberan û

Beyan Nûrî wek wezîra
karûbarê jinan, Saman
Ebdulla Seîd wek wezîrê
dewletê sonda yasa yî xwa -
rin. Tê çaverêkirin ku piştî
sondxwarin û destbikarbûna
wezîrên Kurd, hikû meta Hey-
der Ebadî zêdetir nermbûnê
li beramber Kurdan nîşan
bide, wek pêngava yekem jî
meaşê fermanbarên Kurdis-
tanê bişîne ku ji sersalê ve
Bexdayê dest daniye ser.

Serokwezîrê Federal
Heydar Ebadî da xuya kirin
ku Partiya Karkerên Kurdis-
tanê PKK`ê jiyana welatiyên
sivîl parast, her wiha karê ku
divya rêxistinên mirovî yên
navdewletî bikin da ser mile
xwe û welatiyên sivîl ji
rewşên zor dijwar rizgarkirin.
Ebadî di hevpe vêneke xwe
de ligel kenala El-Hurra ji ber
xebata PKK`ê di parastina
welatiyên sivîl de û ew ji

rewşên zor û dijwar rizgar
kirin li deverên ku rastî êrişa
rêxistina terorê DAIŞ hatine,
spasî li PKK`ê kir. Her wiha
derbarê biryara Parleman-
toya Tirkiyê de ya rê da
artêşa Tirk li derveyî xaka
Tirkiyê şerê PKK`ê bike,
Ebadî got; Li ser xaka Êraqê
em li dijî her êrişeke Tirkiyê
ne li dijî PKK`ê , û eger
welatek hewl bide sînorên
me derbas bike ew`ê ji bo

me dujimin bête dîtin. Ebadî
wekî din bal kişand ser bi

peywendiyên di navbera
PKK`ê û Êraqê de û got;

Hikûmeta Tirkiyê berde-
wame di danûstandinên
xwe de ligel PKK`ê, ji ber
vê yekê  ji bo em pey-
wendiyên ligel PKK`ê
damezrînin û bi mebesta
parastina jiyana welatiyên
sivîl li deverên şer lê
lidarin rêkeftinan ligel saz
bikin ti astengî li pêşberî
me nîn. PUKmedia 

Avakar û serokê lîjneya rêveberiya
gruba Şirketên Virgîn ku li Ingilîztanê û
dinyayê yeke herî bi hêz e Richard
Branson got; rewşa Kobanê ya
dawiyê min pir xemgîn dike, Tirkiye ji
bo bi kurdan re li lihevhatin û aştiyê
pêk bîne, vê firseta dîrokî divê bi
alîkariya Kobanê re pêk bi kar bîne.
Richard Branson ê serokê şîrketa ku
400 şirketî di sîwana xwe de
dihewîne, ji bo Kobanê banga
alîkariya lezgîn kir. Nivîsa ku di
malpera Virgin Group de bi imzeya
Richard Branson bi sernavê ‘Rewşa
Kobanê ya Xeternak Ji bo Lihevkirinê
Firsetek e’ hatiye weşandin de, Bran-
son bang li Tirkî kiriye, di vê firseta
dîrokî de Tirkiye dikare alîkariyê bi
Kobanê re bike û bi kurdan re li hev bê
û aştiyê pêk bine.

Divê Tirkiye kurdan wekî dijmin
nebîne. Bronson di nivîsa xwe de wisa
nişan kiriye; “divê Tirkiye kurdan wekî
dijmin nebîne. Divê di ser Kobanê re bi
xîret û rêzgirtinê nêzîk bibe. Heke
Tirkiye di vê mijarê de piştgiriya pêwist
bide, bi kurdan re dikare destpêkeke
ronî û nû çêbike. Lê belê heke Tirkiye
vêya neke, encamên wê, mixabin dibe

ku giran û kûr bin.” Bronson gotiye ku
Tirkiye dikare pêşî li qatlîameke ku pêk
bê bigire; ‘divê Tirkiye bi lezgînî

alîkariyê bi kurdên ku li himber DAIŞ’ê
şer dikin û xwe diparêzin bike. Ev ji
Tirkiye re firsetek dîrokî ye.’

Tirkiye, ji kurdan re sînor girt.
Bronson got ku; rewşa li Kobanê

hatiye jiyîn ew gellekî xemgîn kiriye û bi
dewamî; ‘rewaşa Kobanê min bi
awayekî ciddî xemgîn dike. Bi sed-
hezaran kurd ji warên xwe bûn, nêzî 500
mirovî hatin qetilkirin. Ji kurdên Tirkiyeyî
ku xwesin herin alîkariya Kobanê sînor
girt, çûna wan asteng kir. Ji bo li himber
çekên giran yê DAIŞ’ê derbasbûna
pêwistiya wan ya alavan tê astengkirin.”

Divê Tirkiye vê boçûna tirsnaq
bibîne

Bronson di dawiya nivîsa xwe de,
bal kişand ser bûyerên ji bo protestoya
Kobanê ku li Tirkiye û dinyayê çêbûne,

divê Tirkiye bi lezgînî vê boçûna
tirsnaq bibîne û banga ji bo ku kurd
xwe biparêzin û alavên pêwistiyên
wan bê tedarîkkirin kir.

Richard Branson Kî ye?
Di bin sîwana Virgin Group de, di

serî de sektorên ragihandin û veg-
uheziyê 400 şirket hene. Cichard
bronsonê ku di sala 1950’î de li Lod-
donê hatiye dinyayê, serokê rêve-

beriyê û avakarê Virgin Grop’ê ye. Di
listeya Forbes de wekî dewlemendê
heri mezin yê 6’ân li İngilîztanê cih gir-
tiye. Tê gumankirin ku serweta wî li
dora 5 milyar Sterlîn e.

Serkeftina xwe ya pêşî hê 16 salî bû
bi derxistina kovara Student bi dest
xist. Di sala 1971’ê de maxazeya Virgin
Megastore ku aniha bûye zincîr vekir.
Markeya Virgin di salên 1980’ê de di
demek pir kurt de mezin bû. Bi heman
sitratejiyê bi navê Virgin Atlantic Air-
ways şirketa Balafiran û şirketa muzîkê
ya bi navê Virgin Records mezin kir.

Werger ji TELGRAF (Rojnameya ku
li Brîtanya dedikeve). Rewanbej

Barzanî û şanda Amerîkî behsa rewşa Kobanê kirin

Ebadî; Ji bo avakirina peywendiyan ligel PKK`ê ti astengî nînin

Wezîrên Kurd sonda yasayî xwarin

Yek ji şîrketên herî mezin li cîhanê banga KOBANÎ kir

Aliyên siyasî yên Kurdistanê
li ser rewşa Kobanê dicivin

Hoşmend Sadiq (Hewlêr): Îro li Malbenda 3
ya Yekîtiya Niştimanî ya Kurdistanê (YNK)
hemû aliyên siyasî yên Herêma Kurdistanê
dicivin û rewşa bajarê Kobanê yê Rojavayê Kur-
distanê gotûbêj dikin. Derbarê civînê de
Endamê Serkirdayetiya Komela Îslamî ya Kur-
distanê Şiwan Raber ji BasNewsê re got: ‘’Îro
ber êvarkî li baregehê Malbenda 3 ya YNK’ê li
Hewlêrê hemû aliyên siyasî yên Kurdistanê
dicivin. Armanca civînê jî gotûbêjkirina rewşa
Kobanê ye û em dê hewl bidin bigihin
rêkeftinekê derbarê alîkarîkirina Kobanê de ji

aliyê Herêma Kurdistanê ve.’‘ Şiwan Raber
wiha axifî: ‘’Ev civîn berdewama civîna berê ye
ku em li ser rewşa Kobanê civiyan û piştre li ber
deriyê baregehê Neteweyên Yekbûyî yê
Hewlêrê kom bûn û me daxwaz kir alîkariya
leşkerî û însanî ji Kobanê re bê şandin.’‘ Raber
wiha dirêjî bi axaftina xwe da: ‘’Wiha dixwiye di
demeke nêzîk de her pênc aliyên serekî yên
Herêma Kurdistanê li ser yekalîkirina postê
parêzgarê Silêmaniyê bicivin, ku civîna berê li
Hewlêrê hatibû kirin û Kurdan biryar da ku
wezîrên xwe bişînin Bexdayê. Herwiha daxwaz
hatiye kirin ku li ser postê parêzgarê Silêmaniyê
serkirdayetiya siyasî ya Kurd bicive û vê meselê
di navbera YNK û Tevgera Goran de çareser
bikin.’‘ Roja 24.10.2014 dema dawî ye bo
yekalîkirina postê parêzgarê Silêmaniyê ku 9
caran civîn li ser hatiye kirin û aliyên siyasî
negehiştine rêkeftinê û heta niha ew pirs wek
xwe maye û nehatiye çareserkirin.

Komisyona NY’ê ji bo şopandina
rewşa koçberan tê Kurdistanê

Diyar Azîz (Hewlêr): Cigirê Berpirsê Pey-
wendiyên Derve yê Herêma Kurdistanê rage-
hand ku,
Komisyona Pey-
deçûna Rastiyan
a Neteweyên
Yekbûyî (NY) tê
Herêma Kurdis-
tane ji bo lêkolî-
nan li ser rewşa
Kurdên Êzdî bike
ji ber DAÎŞ’ê koçber bûna. Cigirê Berpirsê Pey-
wendiyên Dervê yê Herêma Kurdistanê Dîndar
Zêbarî ragehand ku li gel Cigirê Nûnerê NY’ê li
Hewlêrê İvan Simonovic civiya ye û di vê civînê
de bahsa karesata Şengalê kirine. Di vê civînê
de Zêbarî xwestiye ku karesata li Şengale bi
deste çekdarên DAÎŞ’ê bi ser Kurdên Êzdî de
hatiye wek jenosaîd were naskirin û daxwaz
kiriye ku komisyonekê damazrînin ji bo pey-
deçûna rastiyan û nasandina jenosida karesata
Kurdên Êzdî. Simonovic gotiye ku NY’ê biryar
daye Komisyona Peydeçûna Rastiyan serdana
Herêma Kurdistanê bike ji bo bikaribe lêkolînan
li ser karesata li Şengal û Mûsilê bike hatiye
serê Kurdên Êzdî û Mesîhiyan de.

Sê êrişên DAIŞ hatin şikandin
Çekdarên dewleta îslamî li Êraq û Şamê

(DAIŞ)'ê ji 3 nuqteyên rojhilatê Kobanê êrîşî şer-
vanên YPG'ê kirin û
di encama bersiv-
dayînê de hersê êrîş
jî hatin şikandin. Li
gorî nûçeya AN -
HA`yê, şevê din ji sê
nuqteyên eniya rojhi-
lat a bajarê Kobanê

çeteyên DAIŞ'ê êrîşî çeperên YPG'ê kirin û rastî
bersiva tund hatin. Di encamê de hersê êrîş hatin
şikandin û gelek çete hatin kuştin û birîndarkirin.
Di heman demê de li rojava û başûrê Kobanê jî
şer û pevçûn bênavbera didomin. Şevê din şer-
vanên YPG'ê li rojavayê herêmê li dijî çeteyan
çalakiyek lidar xistin û gelek çeteyên DAIŞ'ê
hatine kuştin, lê tu agahiyên girêdayî hejmarê de
nehatine bidestxistin. PUKmedia
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Фильм "Мардан" курдского режиссера Батина
Гобади был номини-
рован Ираком на пре-
мию "Оскар-2015".
После успешного
показа на Междуна-
родном кинофестива-
ле в Торонто (TIFF),
фильм был номиниро-
ван министерством
культуры Ирака на
участие в "Oscar
Award 2015". "Мердан" описывает жизнь курдского
солдата пешмерга, которого преследуют трагичные
детские воспоминания. Фильм был снят в Курдиста-
не в 2013 году при участии многих известных актеров
и актрис, включая Хусейна Хасана, Хелли Лав,
Исмаэля Загроса, Фаяза Домана, Мир Морад Бадир-
хана, Беритан Илдизтана, Азара Гобади и многих
других актеров и актрис. "Mardan" значит "храбрый"
на курдском языке. Это дебютный фильм Батина
Гобади, младшего брата известного курдского режис-

Курдский фильм выдвинут на Оскар
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Премьер-министр Регио-
нального правительства Кур-
дистана (КРГ) Нечирван Бар-
зани 13 октября встретился в
Эрбиле с министром ино-
странных дел Великобрита-
нии, Филипом Хаммондом,
чтобы обсудить военную и
гуманитарную помощь Курди-
стану. Г-на Хаммонда сопро-
вождали посол Великобрита-
нии в Ираке, Фрэнк Бейкер, и
ряд высокопоставленных дип-
ломатов и военачальников.
Министр иностранных дел
выразил удовлетворение
визитом в Курдистан и отме-
тил положительную реакцию в
Багдаде на решение Курди-
стана принять участие в
новом правительстве Ирака.
Он сказал, что будет способ-
ствовать тому, что бы был
принят правильный подход в
решении проблем и препят-
ствий, которые существуют
между Багдадом и Эрбилем.
Г-н Хаммонд от имени Соеди-
ненного Королевства выразил
признательность правитель-

ству и народу Курдистана за
предоставление приюта для
сотен тысяч перемещенных
лиц Ирака и беженцев из
Сирии, несмотря на очень
ограниченные ресурсы. Он
подчеркнул необходимость
того, чтобы международное
сообщество оказало дополни-
тельную помощь Курдистану,
отметив, что Великобритания
увеличит гуманитарную
помощь, особенно в преддве-
рии зимы. Что касается войны
против террористов "Ислам-
ского государства", министр
иностранных дел описал роль
курдских сил пешмерга в
борьбе с ИГ как героическую,
отметив, что они смогли отра-
зить угрозу террора и отвое-
вать несколько областей,
занятых террористами. 

Он заявил, что Великобри-
тания будет продолжать рабо-
тать в тесном сотрудничестве
со своими союзниками, чтобы
обеспечить доставку помощи
и военную поддержку для сил
пешмерга. 

Секретарь Хаммонд также
прокомментировал двусто-
ронние отношения между

Соединенным Королевством
и Курдистаном, выразив
заинтересованность своей
страны в развитии и укрепле-
нии отношений с Курдистаном
во всех секторах. Он добавил,
что этот вопрос обсуждался с
премьер-министром Барзани
во время его последней
поездки в Соединенное Коро-
левство. Он подчеркнул важ-
ность продолжения сотрудни-
чества в создании прямых
полетов между Лондоном и

Эрбилем. От имени прави-
тельства и народа Курдистана
премьер-министр Барзани

выразил признательность за
действия Великобритании и
поблагодарил британский
парламент за поддержку
решения о предоставлении
помощи Курдистану, но под-
черкнул необходимость полу-
чения дополнительной помо-
щи в борьбе с террористами и
оказания помощи для более
чем 1,5 миллиона переме-
щенных лиц и беженцев в Кур-
дистане. Он пояснил, что
курдский регион находится в

зависимости от международ-
ной гуманитарной помощи, а
приток беженцев, как ожида-
ется, увеличится с приходом
беженцев из Кобани и пере-
мещенных лиц из Ирака.
Премьер-министр прокоммен-
тировал решение Курдистана
отправить своих министров в
Багдад для участия в прави-
тельстве премьер-министра
Абади. Он пояснил, что после
того, как министры приступят
к своим обязанностям в Баг-
даде, делегация из Курдиста-
на посетит иракскую столицу
для переговоров по нерешен-
ным вопросам, стоящим
между Эрбилем и Багдадом. 

Премьер-министр и
министр иностранных дел
провели совместную пресс-
конференцию по итогам
встречи. Во время пресс-кон-
ференции министр иностран-
ных дел Хаммонд сказал: "Я
хотел бы заверить вас, что вы
не будете одиноки в вашей
борьбе против Исламского
государства".

17 октября президент Бар-
зани принял правительствен-
ную делегацию Соединенных
Штатов во главе с Бреттом
Мак-Герком, старшим совет-
ником Совета национальной
безопасности. В ходе встречи
президент ознакомил делега-
цию с последними планами в
связи с продолжающимся кон-
фликтом с террористами

"Исламского государства" (ИГ)
в Ираке и Сирии, и подробно
остановился на положении на
фронтах. Президент Барзани
также заявил, что террористи-
ческая группировка ИГ - не
новое явление, а скорее, про-
должение предыдущих
попыток "Аль-Каиды" и других
связанных с ней террористи-
ческих групп в Ираке.  Г-н

Мак-Герк, со своей стороны от
имени правительства Соеди-
ненных Штатов выразил
неизменную поддержку Кур-
дистану в целом и в борьбе с
ИГ в частности. Г-н Мак-Герк
добавил, что военное сотруд-
ничество между США и Курди-
станом продолжится ради
искоренения террористов в
Курдистане, Ираке и регионе.

Осман Оджалан, брат
заключенного в тюрьму лиде-
ра "Рабочей партии Курдиста-
на" (РПК), Абдуллы Оджала-
на, заявил, что он поддержи-
вает "Демократическую пар-
тию Курдистана" (ДПК) и хочет
создать курдскую консерва-
тивную партию в Турции. 

Согласно сообщению "Bas-
News", Оджалан, один из быв-
ших лидеров РПК, в настоящее
время находится в Курдистане
с 30 другими лидерами РПК  ,
которые хотят присоединиться

к ДПК. "Я смотрю на президен-
та региона Курдистан Масуда
Барзани как на курдского
национального ли дера и рас-
сматриваю ДПК как мать курд-
ского национального движения.
Партия сделала многое для
курдов на протяжении всей
истории и [делает] сегодня. Тем
не менее, я критикую партию за
некоторые вещи. Я рассматри-
ваю себя как близкого к ДПК, но
не [вижу себя] членом партии.
Я друг семьи Барзани, и я буду
служить курдам и Курдистану

так же, как это делала и делает
эта семья", сказал Оджалан в
интервью "BasNews". 

Комментируя свое жела-
ние создать консервативную
партию вместе с некоторыми
другими курдскими политика-
ми в Турции, он сказал:
"Теперь в Курдистане есть
ДПК, и подобную партию
нужно иметь в курдских рай-
онах Турции, особенно кон-
сервативную партию". "Я хочу
создать консервативную пар-
тию в моей стране, но я не

создам ее, пока я не вернусь в
Турцию. Так как я нахожусь
здесь, в Курдистане, я буду

поддерживать национальное
движение и курдское един-
ство Курдистана, а также
пытаться устранять барьеры,

которые препятствуют здесь
курдскому единству". Оджа-
лан также отметил, что в Кур-
дистане, он поддерживает
позицию президента Барзани.
"Теперь в Турции есть нес -
колько курдских партий под
наз ванием ДПК, но они не
пос лужили и не сделали мно -
го для курдов. В нынешней
ситуации в курдских районах
Турции нужна партия, как ДПК
Курдистана, руководимая
Бар зани, в целях совершен-
ствования и продвижения
курдского вопроса в Турции",
добавил Оджалан.

Во вторник пар-
ламент Курдистана
провел заседание,
на котором курдские
депутаты об -
суждали доклады
комитета по Сирий-
скому Курдистану. В
начале встречи спи-
кер парламента
Юсеф Мухаммед
говорил о событиях в Сирий-
ском Курдистане и городе

Кобани. Он, в частности, зая -
вил, что "после сегодняшнего

заседания парламента Курди-
стана, парламент официально
пригласит глав курдских канто-
нов Сирийского Курдистана в
Эрбиль, чтобы обсудить ситуа-
цию и официально признать
кантоны". В начале октября в
парламенте Курдистана был
создан комитет, члены которо-
го посетили Сирийский Курди-
стан, чтобы наблюдать за

ситуацией в регионе. 
На этом заседании парла-

мента 14 октября об суж -
дались выводы комитета.
Камаран Сабхан, пресс-секре-
тарь спикера парламента,
сообщил "BasNews", что Ре -
гиональное правительство
Курдистана (КРГ) выделило
150 млн. иракских динаров на
создание лагеря для бежен-

цев Кобани на границе между
Сирийским Курдистаном и
Турцией. Кроме этого парла-
мент обратился к партии "Пат-
риотический союз Курдистана"
(ПСК) с просьбой не разру-
шать на циональное единство
Си рийс кого Курдистана и не
ис пользовать ситуацию в
Кобани в своих собственных
интересах. 

Для беженцев Кобани на границе
с Сирийским Курдистаном на юго-
востоке Турции был открыт лагерь
беженцев. Лагерь финансируется
Региональным правительством Кур-
дистана (КРГ) и создан по запросу
парламента Иракского Курдистана.
Камаран Субхан, пресс-секретарь
спикера курдского парламента,
сооб щил "BasNews", что решение о
строительстве было принято после

визита парламентской делегации
Курдистана к местам расположения
беженцев на турецко-сирийской гра-
нице на прошлой неделе. 

Лагерь имеет возможность раз-
местить 400 семей и предоставить
все основные потребности для
беженцев. "Лагерь был создан после
того, как курдские делегаты получи-
ли разрешение турецкого прави-
тельства", сказал Субхан.  Раньше,

когда курдские езиды бежали от атак
боевиков "Исламского государства"
(ИГ) из города Синжар, парламент
Курдистана выделил для них 150
млн. иракских динаров. Как мы уже
сообщали, в пятницу для беженцев
Кобани был открыт пограничный
пункт курдско-турецкой границы
"Иб рагим Халиль". Уже около 5000
беженцев Кобани прибыли в Курди-
стан. kurdistan.ru

Президент Барзани принял делегацию США

Брат Оджалана хочет создать новую партию в Турции

Курдистан намерен признать курдские сирийские кантоны

Иракские курды открыли лагерь для беженцев Кобани

Министр иностранных дел Великобритании курдам: Вы не одиноки в вашей борьбе
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Любопытное явление
можно было наблюдать на
телеэкранах мира на прошед-
шей неделе. На картах, кото-
рые обычно телеканалы гото-
вят к иллюстрации бомбежек
"Исламского государства" на
территориях Ирака и Сирии,
появилось некое пятно с раз-
мытыми краями и надписью
"Курдистан". Это похоже на
контуры нового государства,
возникающего буквально на
глазах. Курдов — более 30
миллионов. Своего государст-
ва никогда не было, но общ-
ность — этническая и культур-
ная — чудесным образом
сохранена. Живут преимуще-
ственно в трех государствах —
Турции, Сирии и Ираке.

Курдистан, впрочем, не
рисуют на территории Турции.
Эрдогану и НАТО это не выгод-
но. Зато если Курдистан
состоится, Турция как бы
откроет из себя клапан, и непо-
корные курды могут "утечь" в
другую страну. Не секрет, что
переговоры об этом — как счи-
тается, тайные — с находя-
щимся в заточении лидером
Курдской рабочей партии
Оджаланом идут.

Как следствие — линии гра-
ниц, проведенные в этом
регионе чуть ли не по линейке
еще в 1916 году, могут стать
более причудливыми. Сейчас
границы государств там —
результат тайного соглашения
правительств Великобрита-
нии, Франции и России. Позд-
нее к ним присоединилась
Италия. Соглашение называ-
лось Sykes–Picot — по имени
разработчиков — английского
дипломата Марка Сайкса и
французского — Франсуа
Жорж-Пико. Пятно на карте с
надписью "Курдистан" значит
не так уж мало. Пятна Ново-
россия, например, до сих пор
на западных телевизионных

картах нет. Это означает, что
динамика в пользу признания
Курдистана идет быстрее. И
шансы у Курдистана на скорое
признание выше. Но все равно
это вслед за Косово создаст
еще один прецедент. И с ним
надо будет как-то обходиться.
Тема спонтанно и еще непуб-
лично возникнет уже на бли-
жайшей встрече Лаврова и
Керри в Париже 14 октября.
Пока же курдам Запад постав-
ляет оружие, поскольку их бое-
вые отряды пешмерга уверен-
но бьются с ордами "Ислам-
ского государства". 28-й день
осады Кобани, центрального
города сирийского Курдистана.
Канонада не смолкает ни на
минуту. Это артиллерия и
танки халифа аль-Багдади. Его
моджахеды отлично вооруже-
ны, фанатично преданы и
абсолютно беспощадны. Мест-
ные курды такие же мусульма-
не, салафиты, но в глазах
фанатиков все, кто не поддер-
живают "Исламское государст-
во", должны покориться или
умереть. До столицы сирий-
ского Курдистана города Коба-
ни — чуть больше километра,
и совершенно очевидно, что,
несмотря на массированные
бомбардировки, бои за город
продолжаются. Армия "Ислам-
ского государства" атакуют
Кобани с севера, юга и восто-
ка. Авиация США и аравийских
монархий атакуют с баз Бах-
рейна и Кувейта. С такими рас-
стояниями каждая бомба ста-
новится золотой. Цели выби-
рают, полагаясь на спутник.
Беспилотников над Кобани
нет. Турецкое правительство
не предоставило близкую к
зоне боев базу Инжерлик.
Силы курдского сопротивле-
ния, превратившего в крепость
каждый дом в центре Кобани,

тают день ото дня. Турецкая
армия — вторая по мощности
и численности армия НАТО.
Разумеется, без ее участия
любая операция на Ближнем

Востоке обречена на провал.
Постепенно Турция ввязывает-
ся в конфликт, во всяком слу-
чае правительство Эрдогана
сосредотачивает крупные
военные части в прямой види-
мости города Кобани. Все, что
было когда-то северным
сирийским Курдистаном,
устремилось на юго-восток
Турции. Как грибы под осенни-
ми дождями, вырастают в при-
граничной зоне лагеря бежен-
цев. У этих людей отныне нет
родины, их дома разрушены с
земли и с воздуха. Их близкие
стали заложниками фанати-
ков. Их ждет не сулящая ниче-
го хорошего неизвестность. Но
они хотя бы живы, живы их
дети. Курдский лагерь бежен-
цев в одном из приграничных
турецких городов. Таких в юго-
восточной Турции — десятки.
Только за последние четыре
дня, когда шли ожесточенные
бои за центр сирийского Кур-
дистана город Кобани, в Тур-

цию пришли, спасая свои
жизни, 40 тысяч беженцев.

Приграничный, а теперь
фронтовой городок Сурудж.
Сюда съезжаются курды Вос-

точной Анатолии поддержать
соплеменников. Здесь пы та -
ются хоть чем-то помочь осаж -
денным в Кобани. Политиче-
ское руководство разрешен-
ных в Турции курдских партий
переместилось в пригранич-
ные города, чтобы координи-
ровать протестные действия,
формировать отряды добро-
вольцев, которые при удачном
стечении обстоятельств могут
оказаться в Кобани. Лидер
местного самоуправления
Кобани Идлис Насан работает
теперь в офисе турецкой курд-
ской Партии мира и демокра-
тии. Его родной город — в пяти
километрах, но прорваться
туда уже невозможно.

"Когда турецкому прави-
тельству было нужно, оно
отправляло через границу две
тысячи грузовиков с оружием и
провиантом для сирийской
оппозиции. А сегодня мы не
можем организовать отсюда и
двух машин с припасами и

медикаментами для тех, кто
сражаются с исламистами в
Кобани", — сказал Насан.

Это раздражение выплес-
нулось на улицы Анкары,
Стамбула, Мардина. Курдская
молодежь, требуя от Рэджепа
Эрдогана больше решимости,
атакует полицейские участки.
Поджигают машины, прави-
тельственные здания. Раз-
граблены оружейные магази-
ны, начались столкновения
курдов и местных национали-
стов. Убиты офицеры поли-
ции. Комендантский час в
шести провинциях юга, тысячи
арестованных не остановили
побоище. Уже почти 40 погиб-
ших и сотни раненых — в
четыре раза больше, чем в
дни прошлогодних волнений
на Таксиме. "Если власть не
хочет сделать этого сама, то
пусть пропустит нас воевать
за своих близких. Семью
моего брата вырезали в Коба-
ни. Мы рвемся отомстить, а
полиция отвечает нам газом и
водометами", — сказал один
из манифестантов. Тысячи
людей с оружием, облаченные
в белые и черные одежды,
берут город за городом в цент-
ральной и северной Сирии,
поднимая над поверженными
селениями черные флаги джи-
хада. В их руках — танки и
артиллерия, в их подвалах —
тысячи пленников. Они
устраивают акцию устрашения
и публичной казни в назида-
ние неверным. Они пригла-
шают журналистов освещать
победные шествия войск
ИГИЛ, предлагая им для нача-
ла принять ислам и поклясть-
ся в верности халифу.

За голову прочих здесь не
дадут и динара. Они почти не
встречают сопротивления, ибо
самые мощные армии мира не
могут их остановить или же не
слишком хотят.

Как сообщает курдское
агентство "Rudaw", исламист-
ские боевики вытеснены из
сирийского курдского города
Кобани курдскими "Отрядами
народной самообороны"
(YPG), которые взяли контроль
над городом. "В Кобани сейчас
нет ИГ ("Исламского Госу-
дарства")", заявил Омар Алуш,
сопредседатель курдского дви-
жения в Кобани. 

По его словам, после
недавних воздушных ударов
сил международной коалиции
по позициям ИГ в Кобани, YPG

смогли изгнать джихадистов из
города и теперь курдские силы
контролируют эту территорию. 

"Бойцы YPG сейчас обыс-
кивают домов на предмет
наличия бомб и взрывчатых

веществ, которые могли оста-
вить исламистские боевики",
сказал Алуш. Боевики ИГ оса-
дили курдский город Кобани,
расположенный на турецко-
сирийской границе, в прошлом
месяце, атаковав город тяже-
лой артиллерией и танками.
При поддержке американских
воздушных ударов, YPG уда-
лось отбить эти атаки и
изгнать исламистов. По сло-
вам Алуша, джихадисты по-
прежнему контролируют араб-

ские районы у границ Кобани,
в том числе Кани и Гире Миш-
танур. "Борьба между ИГ и
YPG продолжается на восточ-
ной окраине города", добавил
он. Алуш заявил, что воздуш-
ные удары коалиции были
эффективны в изгнании бое-
виков, однако, по его словам,
коалиционные силы те перь
должны отрезать маршруты
поставок ИГ из других частей
Сирии,  "потому что у нас есть
информация, что группировка
готовится к новому нападению
на Кобани".  kurdistan.ru

Президент Курдистана Масуд Бар-
зани, сообщил, что, когда боевики
"Исламского государства" (ИГ) напали
на Курдистан, Турция направила
Региональному правительству
Курдистана (КРГ) партию ору-
жия, но просила сохранить это в
тайне. "Турция направила ору-
жие в Курдистан в начале напа-
дения ИГ на курдские города и
населенные пункты, но турецкие
власти попросили нас не преда-
вать это публичности из-за внут-
ренних дел страны: это было
время президентских выборов, к
тому же их граждане находились
в заложниках у боевиков ИГ",
сказал Барзани в интервью арабско-
му телеканалу "Sky News TV". "На
самом деле, мы ожидали от Турции

больше того, что они сделали. Мы
ожидали больше оружия и более

быстрого вооружения Курдистана.
Тем не менее, мы понимаем их внут-
ренние проблемы", сказал Барзани.

"У нас нет никаких доказательств,
чтобы утверждать, что Турция под-

держивает боевиков ИГ, но мы
видим, что их политика, так или
иначе, непрозрачна в этой
ситуации. Мы как Курдистан
хотим избежать кризиса", доба-
вил Барзани. Комментируя
ситуацию в Кобани, курдский
президент сказал: "[Жители]
Кобани сильные, они доказали
свой героизм в защите города.
Мы уважаем эту силу и способы,
которыми жители города защи-
щают Кобани. К сожалению, рас-

положение города не позволяет нам
отправить им достаточную помощь, -
они окружены боевиками ИГ с восто-

ка, запада и юга, и у них открыта толь-
ко турецкая граница. Несмотря на это,
Кобани остается сильным и его хоро-
шо защищают". 

"Мы попросили США и западные
страны обеспечить поддержку городу
в виде военных ударов с воздуха. Мы
благодарим их за помощь, которую
они оказывают до сих пор. На самом
деле ситуация в Кобани абсолютно
ужасающая: я вижу окруженный курд-
ский город и я не могу предоставить
ему какую-то помощь. Это разбивает
мое сердце", сказал президент. Вчера
курдские СМИ сообщили, что постав-
ки оружия из Курдистана в Кобани
все-же начались и проводятся воз-
душным путем.

Барзани: Турция предоставила оружие Курдистану

В мире может появиться государство Курдистан

Курдские официальные лица: Исламисты ушли из Кобаниwww.a
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На прошедшей неделе премьер-министр Курдистана Нечир-
ван Барзани принял  конгрессмена США Стивена Линча и
сопровождающую его делегацию, чтобы обсудить сотрудниче-

ство между Соединенными Штатами и Курдистаном. Конгресс-
мен Линч, прибывший вместе с рядом должностных лиц амери-
канского консульства в Эрбиле и своими советниками, выразил
удовлетворение от своего повторного посещения Курдистана.
Он подчеркнул важность, которую Демократическая и Респуб-
ликанская партии США придают Курдистану. Конгрессмен рас-
сказал об усилиях, которые его коллеги в Конгрессе прилагают,
чтобы помочь Курдистану в его борьбе против террористов
"Исламского государства" (ИГ), заявив, что Курдистан зарабо-
тал отличную политическую репутацию и поэтому заслуживает
поддержки и помощи. Курдский регион считается ключевым
союзником США, доказав много раз, что он защищает граждан-
ских лиц независимо от этнической принадлежности или рели-
гии и уважает права человека. Он добавил, что Курдистан рас-
сматривается как успешная модель для всего региона. Премь-
ер-министр Барзани проинформировал делегацию о последних
событиях в регионе, особенно в отношении военных вопросов,
отметив прогресс, достигнутый курдскими силами пешмерга.
Он также обратил внимание на тяжелое финансовое и админи-
стративное бремя, которое ложится на Региональное прави-
тельство Курдистана (КРГ) в связи с войной против ИГ и реше-
нием правительства Ирака урезать долю Курдистана в феде-
ральном бюджете с января этого года. Премьер-министр выра-
зил признательность правительства и народа Курдистана за
американскую поддержки курдского региона. 

Он добавил, что Курдистан гордится прогрессом, достигну-
тым силами пешмерга, и призывает США продолжать поддер-
живать пешмерга и расширить операции против террористов.
Он напомнил о необходимости поставок тяжелого оружия для
борьбы с террористами, а также американской помощи в воен-
ной организации.  В ходе встречи стороны также обсудили
положение перемещенных лиц и беженцев в Курдистане.
Премьер-министр Барзани попросил оказать больше помощи в
удовлетворении гуманитарных потребностей пострадавших. Он
также указал на важность работы американских НПО и органи-
заций союзных стран в помощи беженцам. Премьер-министр
объяснил, что чиновники и институты КРГ тесно сотрудничают с
учреждениями Организации Объединенных Наций в этом
направлении. Стороны обсудили ситуацию и последние собы-
тия в Сирии, политический процесс в Ираке, роль Курдистана в
федеральном правительстве Ирака, и отношения между Эрби-
лем и Багдадом. Премьер-министр Барзани заявил, что эти
отношения должны быть основаны на принципах подлинного
партнерства, подчеркнув, что КРГ по-прежнему привержено
решению всех проблем и препятствий путем диалога и взаимо-
понимания. Конгрессмен Линч вновь заверил курдского премь-
ер-министра, что Курдистан имеет много друзей в Конгрессе, и
что он и его коллеги будут обсуждать свой визит в Курдистан с
членами Конгресса и работать для обеспечения постоянного
сотрудничества с регионом. kurdistan.ru

Конгрессмен США заверил курдского
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дельник принял министра ино-
странных дел Великобритании

Филипа Хаммонда.На встрече
речь щла о борьбе с террори-

стами "Ис ламского государст-
ва" (ИГ), наступлении сил пеш-

мерга и политическом процес-
се в Багдаде. Президент Барза-

ни поб лагодарил Велико-
британию и другие страны
коалиции за поддержку
сил пешмерга и отметил
недавние успехи курдских
военных в боях против
исламистской группиров-
ки. Министр иностранных
дел Хаммонд оценил роль
Курдистана и сил пешмер-
га в борьбе с боевиками, и
признал, что Курдистан
несет на себе львиную

долю усилий в противостоянии
террористам.

Президент Иракского Курди-
стана Масуд Барзани призвал
все курдские сирийские сторо-
ны объединиться, и пообещал
поддержку Сирийскому Курди-
стану, какое бы  решение они не
приняли. В ночь на вторник Бар-
зани встретился с представите-
лями "Курдского Национального
Совета" (KNC) и "Народного
Совета Западного Курдистана"
(Сирийского Курдистана),
(PCWK), который возглавляет
главная курдская партия Сирии
– "Партия Демократического
Союза" (PYD), с целью сблизить
их в едином фронте борьбы
против террористов "Исламско-
го государства" (IS). "Это была
положительная встреча, и Бар-
зани встретился с обоими курд-
скими советами, и он повторил,
что все они должны быть объ-
единенными, особенно в этой
ситуации, и он пообещал им
свою всестороннюю поддерж-
ку", зая вил Хамид Дарбанди,
официальный представитель
КРГ по делам Сирийского Кур-
дистана, в интервью "BasNews".
"Оба Совета выразили готов-
ность стать ближе и работать
вместе, что откроет новую стра-
ницу [в отношениях] между
ними", до бавил Дарбанди. Он
также сообщил, что на заседа-

нии Барзани заявил всем пред-
ставителям, что Международ-

ный альянс сообщил ему, что,
если курды объединятся, они их
поддержат, и он настоятельно
призывает их сблизиться как
можно скорее.  Мустафа Маша-
йех, высокопоставленный чи -
нов ник "Демократической пар-
тии Курдистана в Сирии" (KDP-
S) сказал "BasNews", что KNC
обещал Барзани, что они гото-
вы подписать соглашение с
PYD и сотрудничать с PCWK. "В
ходе встречи мы попросили
PYD пересмотреть свою поли-
тику в кантонах, чтобы другие
стороны могли участвовать в
принятии решений в этих канто-
нах в будущем", сказал Муша-
йех. Он также сообщил, что во
время встречи Барзани призвал

все стороны объединиться и
обещал им, что КРГ полностью

поддержит их в любом приня-
том ими решении. 

Кроме того, Ахмед Слиеман,
один из лидеров курдской
"Демократической прогрессив-
ной партии" Сирийского Курди-
стана сказал, что лидер PYD
Салих Муслим согласился под-
писать соглашение с KNC,
однако лидер KNC призвал
Муслима не превращать новое
соглашение в прошлое Эрбиль-
ское соглашение, подписанное
обеими сторонами несколько
лет назад, но нарушенное PYD
спустя короткое время.

По данным источников "Bas-
News", в ходе встречи стороны
договорились создать совмест-
ный политсовет.  

Курдский езидский командир
заявил, что его солдаты получи-
ли новое оружие, которые поз-
волит им освободить езидский
город Синджар (Шангал). 

Касым Шешу, курдский езид-
ский командир пешмерга, отря-
ды которого ведут борьбу с бое-
виками "Исламского государст-

ва" (IS) с тех пор как в августе
этого года боевики захватили
Синджар, заявил, что в послед-
ние несколько дней его пешмер-
га убили сотни джихадистов. 

По словам Шешу, сейчас его
бойцы тренируются на недавно
поставленном оружии. "Опера-
ция по освобождению Синджа-

ра очень близка, и в настоящее
время мы готовимся напасть на
город", добавил Шешу. 

Президент Курдистана принял министра иностранных дел Великобритании

Курдский президент призывает сирийские курдские стороны объединиться

Курдский езидский командир: Освобождение Синджара близко
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